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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 137

Svar på mot ion om studentbostäder från Olle
Romlin (C) och Diana Zadius (C)

KSN-2020-02951

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Olle Romlin (C) och Diana Zadius (C) föreslår i en motion väckt den 5 oktober 2020

att Uppsala kommun lanserar en kampanj enligt samma modell som
Hjärterum för att hitta och hyra ut outnyttjad boyta till studenter,
att Uppsala kommun avsätter bygglovshandläggarresurser för att etablera ett
snabbspår för ny-och ombyggnation med syftet att tillskapa enstaka
studentbostäder,
att Uppsala kommun skyndsamt tar fram en bostadsförsörjningsplan där
behovet av studentbostäder beaktas särskilt,
att Uppsala kommun särskilt prioriterar större studentbostadsprojekt i plan-
och bygglovsprocessen, samt
att Uppsala kommun i kommande översiktsplaner inkluderar ett avsnitt om
behovet av studentbostäder, förutsättningarna för att tillgodose behovet samt
vilka framtida utvecklingsområden som är särskilt lämpliga för att bygga
studentbostäder.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 20 april 2021 § 124
Tjänsteskrivelse daterad 6 april 2021
Bilaga, Motion om studentbostäder från Olle Romlin (C) och Diana Zadius (C)

Yrkande

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionens andra, tredje och fjärde att-sats.
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Beslutsgång

Ordförande ställer först besvarande av motionens första att-sats mot bifall till
densamma och finner att kommunstyrelsen bifaller besvarande.

Ordförande ställer därefter besvarande av motionens andra att-sats mot bifall till
densamma och finner att kommunstyrelsen bifaller besvarande.

Ordförande ställer därefter besvarande av motionens tredje att-sats mot bifall till
densamma och finner att kommunstyrelsen bifaller besvarande.

Ordförande ställer därefter besvarande av motionens fjärde att-sats mot bifall till
densamma och finner att kommunstyrelsen bifaller besvarande.

Ordförande ställer slutligen besvarande av motionens femte att-sats mot bifall till
densamma och finner att kommunstyrelsen bifaller besvarande.

Reservat ion

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Det är viktigt att säkerställa att det alltid finns god tillgång till olika varianter av
studentboenden i Uppsala. En av Uppsalas stora fördelar är att vi ständigt har ett
intressant inflöde av ambitiösa unga invånare som studerar på våra universitet. Att
säkerställa tillräckligt med mindre prisvärda bostäder innebär i sig också att kommunens
bestånd av mindre prisvärda bostäder generellt ökar. I ljuset av att allt fler unga som vill
flytta hemifrån och i ljuset av allt fler invånare som räknas som socioekonomiskt svaga är
en expansion av liknande bostäder av stort positivt värde för många.

Särskilda yttranden

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:
Det är förvånande att de styrande partierna i Uppsala kommun inte yrkar bifall till denna
motion. Staden har två universitet i världsklass och är känd för att vara en studentstad så
väl inom landet som utomlands. Ambitionerna både från universitetens och från statens
sida är att den högre utbildningen och forskning ska öka och behovet av bostäder för
studenter kommer fortsätta öka.
Motionen föreslår vidareutveckling av gemensamma, riktade, åtgärder tillsammans med
studentorganisationer, universiteten och nationer för att på kort sikt kunna mildra
bostadsbristen för bostadssökande studenter. Centerpartiet tycker det är viktigt att
vidareutveckla samarbeten för att tillvarata erfarenheterna som byggts upp. På längre
sikt föreslår motionen en ökad beredskap och även fokus på genomförandet. Genom att
föra in behovet av studentbostäder tidigt i styrande och övergripande dokument kan
detta ge stöd i helhetsplaneringen. I planer för studentbostäder prioriteras till exempel
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inte plats för bil i lika stor utsträckning som i ordinära hyresrättsområden där fler
förväntas förvärvsarbeta utom gång-och cykelavstånd. Det skulle alltså vara till hjälp vid
samhällsbygget att ha de föreslagna långsiktiga planerna. Att också prioritera och bygga
erfarenhet på detaljplannivå ger förutsättningar för studenter från alla samhällsklasser
att studera i Uppsala utan att hänvisa till den förhållandevis lilla andel hyresrätter som
finns i Uppsala.
Mot bakgrund av detta och bakgrundsbeskrivningen i motionen yrkar Centerpartiet att
kommunstyrelsen föreslår Uppsala kommunfullmäktige att bifalla motionen.

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande:
Inledningsvis ville styret avslå motionen, men efter yrkande från KD som övriga instämde
i valde man att i stället besvara den. Det är viktigt att ta tillvara alla goda idéer för att
underlätta studenters boendesituation, och därför vore det märkligt att avslå en vällovlig
motion.
Även om det idag finns relativt gott om studentbostäder måste Uppsala kommun och
Uppsalahem / Studentstaden vara mer aktiv i att säkerställa framtida tillgång på
studentbostäder i Uppsala. Ett närmare samarbete med studentnationernas
bostadsstiftelser är viktigt, och även möjligheten för andrahandsuthyrning av privata
bostäder, som till stor del styrs av nationell lagstiftning.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum: 

Protokollsutdrag 2021-04-20 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 124  

Svar på motion om studentbostäder från Olle 
Romlin (C) och Diana Zadius (C) 

KSN-2020-02951 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Olle Romlin (C) och Diana Zadius (C) föreslår i en motion väckt den 5 oktober 2020  

• att Uppsala kommun lanserar en kampanj enligt samma modell som 

Hjärterum för att hitta och hyra ut outnyttjad boyta till studenter, 

• att Uppsala kommun avsätter bygglovshandläggarresurser för att etablera ett 

snabbspår för ny- och ombyggnation med syftet att tillskapa enstaka 
studentbostäder,  

• att Uppsala kommun skyndsamt tar fram en bostadsförsörjningsplan där 

behovet av studentbostäder beaktas särskilt,  

• att Uppsala kommun särskilt prioriterar större studentbostadsprojekt i plan- 

och bygglovsprocessen, samt 

• att Uppsala kommun i kommande översiktsplaner inkluderar ett avsnitt om 
behovet av studentbostäder, förutsättningarna för att tillgodose behovet samt 
vilka framtida utvecklingsområden som är särskilt lämpliga för att bygga 

studentbostäder. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 6 april 2021 

• Bilaga, Motion om studentbostäder från Olle Romlin (C) och Diana Zadius (C) 

Yrkanden 

Jonas Petersson (C) yrkar bifall till motionen. 



Sida 6 (14) 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum: 

Protokollsutdrag 2021-04-20 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

Jonas Segersam (KD), Fredrik Ahlstedt (M), Tobias Smedberg (V) och Erik Pelling (S) 
yrkar att motionen ska anses besvarad med föredragningen i ärendet. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande om att besvara motionen 

mot Jonas Peterssons (C) yrkande om bifall till motionen och finner att arbetsutskottet 

bifaller Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande. 

Reservation 

Jonas Petersson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Det är förvånande att de styrande partierna i Uppsala kommun inte yrkar bifall till denna 
motion. Staden har två universitet i världsklass och är känd för att vara en studentstad så 

väl inom landet som utomlands. Ambitionerna både från universitetens och från statens 
sida är att den högre utbildningen och forskning ska öka och behovet av bostäder för 

studenter kommer fortsätta öka. 
Motionen föreslår vidareutveckling av gemensamma, riktade, åtgärder tillsammans med 

studentorganisationer, universiteten och nationer för att på kort sikt kunna mildra 
bostadsbristen för bostadssökande studenter. Centerpartiet tycker det är viktigt att 

vidareutveckla samarbeten för att tillvarata erfarenheterna som byggts upp. 
På längre sikt föreslår motionen en ökad beredskap och även fokus på genomförandet. 

Genom att föra in behovet av studentbostäder tidigt i styrande och övergripande 
dokument kan detta ge stöd i helhetsplaneringen. I planer för studentbostäder prioriteras 
till exempel inte plats för bil i lika stor utsträckning som i ordinära hyresrättsområden där 

fler förväntas förvärvsarbeta utom gång- och cykelavstånd. Det skulle alltså vara till hjälp 

vid samhällsbygget att ha de föreslagna långsiktiga planerna. Att också prioritera och 

bygga erfarenhet på detaljplannivå ger förutsättningar för studenter från alla 

samhällsklasser att studera i Uppsala utan att hänvisa till den förhållandevis lilla andel 

hyresrätter som finns i Uppsala. 
Mot bakgrund av detta och bakgrundsbeskrivningen i motionen yrkar Centerpartiet att 
kommunstyrelsen föreslår Uppsala kommunfullmäktige att bifalla motionen. 
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Svar på motion om studentbostäder från Olle 
Romlin (C) och Diana Zadius (C)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Olle Romlin (C) och Diana Zadius (C) föreslår i en motion väckt den 5 oktober 2020  
 

• att Uppsala kommun lanserar en kampanj enligt samma modell som 

Hjärterum för att hitta och hyra ut outnyttjad boyta till studenter, 

• att Uppsala kommun avsätter bygglovshandläggarresurser för att etablera ett 

snabbspår för ny- och ombyggnation med syftet att tillskapa enstaka 
studentbostäder,  

• att Uppsala kommun skyndsamt tar fram en bostadsförsörjningsplan där 

behovet av studentbostäder beaktas särskilt,  

• att Uppsala kommun särskilt prioriterar större studentbostadsprojekt i plan- 

och bygglovsprocessen, samt 

• att Uppsala kommun i kommande översiktsplaner inkluderar ett avsnitt om 
behovet av studentbostäder, förutsättningarna för att tillgodose behovet samt 

vilka framtida utvecklingsområden som är särskilt lämpliga för att bygga 
studentbostäder. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret och stadsbyggnadsförvaltningen. 
Perspektiven för näringsliv, barn och jämställdhet bedöms inte vara relevanta med 
föreliggande förslag till beslut. 

Stadsbyggnadsförvaltningen  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-04-06 KSN-2020-02951 

  
Handläggare:  

Elin Blume, Christian Dahlmann 

 

 
 

http://www.uppsala.se/


Sida 2 (3) 

 

 

Föredragning 

Uppsala har mycket att erbjuda studenterna vid sidan av studierna. Det unika 
studentlivet i Uppsala bidrar till mångas val av universitet och studieort, men även 
bostadssituationen betyder mycket för att Uppsala ska vara ett attraktivt 

förstahandsval för studenter. Tillgången till en bostad är viktig och Uppsala kommun 

har ett starkt engagemang i frågan. 

Studentbostadssituationen har förbättrats något på senare år och flera byggprojekt är 

igång. Under de kommande åren finns planer på upp till 250 nya studentbostäder per 

år och sammanlagt finns det ungefär 1 600 studentbostäder i framtida byggprojekt i 

kommunens projektportfölj, studentbostadsprojekt som planeras av 
Uppsalahem/Studentstaden, Akademiska Hus och Nationerna.  

Det finns ett väl utvecklat samarbete kring studentbostadsfrågan. Uppsala universitet, 

Uppsala kommun, SLU och aktörer på bostadsmarknaden har tillsammans bildat 

Studentbostadsforum. Forumet är en plattform för dialog som ska underlätta 
byggandet av studentbostäder och skapandet av nya typer av boenden för studenter.   

Universiteten och kommunen arbetar också tillsammans med Uppsala studentkår i 

Studentboet, som utöver förmedling av studentbostäder också förmedlar akutboende 
i samband med terminsstarter. Inför höstterminstarten 2021 kommer Studentboet att 

genomföra en särskild kampanj som syftar till att fler Uppsalabor ska hyra ut bostäder 

eller delar av bostäder till studenter. Detta kommer bidra till att utbudet av 

andrahandsbostäder och inneboendelösningar till studenter ökar och outnyttjad boyta 
kan nyttjas i högre grad.   

Motionärerna ger förslag på att kommunen bör avsätta resurser inom bygglov för att 

etablera ett snabbspår för ny- och ombyggnation av studentbostäder. Hantering av ett 
bygglov sker inom kommunens roll som myndighetsutövare. Det finns generella krav i 

plan- och bygglagen (PBL) på en skyndsam hantering för alla bygglov. För att som 
kommun bättre möta den sökandes önskemål eller lotsa ett ärende genom processen 
erbjuds möten i tidiga skeden.   

Motionärerna lyfter också önskemål om att kommunen skyndsamt tar fram en 
bostadsförsörjningsplan där behovet av studentbostäder särskilt beaktas. Ett arbete 

med ett nytt program för bostadsförsörjningen med tillhörande handlingsplan är 

under framtagande. Kommunstyrelsen fattade beslut om att remittera ett förslag i 
december 2020. Ett förslag som flera aktörer getts möjlighet att lämna synpunkter på. 

 Uppsala studentkår var en av de aktörer som särskilt yttrade sig över 
studentbostadsfrågan. Ett omarbetat förslag efter inkomna synpunkter bereds nu 
vidare inför beslut i kommunfullmäktige före sommaren. Mål och delmål i förslaget 
syftar till att möta behov och efterfrågan av bostäder för alla, oavsett fas i livet. Ett 

utbud av bostäder som bättre möter hushållens behov och efterfrågan syftar till att 

bland annat möta studenters behov av boende under studietiden eller efter avklarade 

studier.   

Motionärerna har vidare önskemål om att Uppsala kommun i kommande 
översiktsplaner inkluderar ett avsnitt om behovet av studentbostäder, 

förutsättningarna för att tillgodose behovet samt vilka framtida utvecklingsområden 

som är särskilt lämpliga för att bygga studentbostäder.  
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Hur behov och efterfrågan av olika boendeformer, däribland bostäder för studenter, 
bättre ska matcha utbudet i Uppsala är en fråga som hanteras i kommunens 
bostadsförsörjningsarbete. Mål och åtgärder kopplade till individers behov och 

efterfrågan av bostäder beslutas i kommunens program för bostadsförsörjning. Detta 
program ska sedan vara vägledande vid kommunens planläggning i 
översiktsplaneringen.  

Kommunens översiktsplan ger förutsättningar och inriktning för den fysiska 
utvecklingen där möjliga bostäder, för studenter eller andra målgrupper, sätts i ett 
större sammanhang kopplat till den hållbara livsmiljön. Att markera 

utvecklingsområden som är särskilt lämpliga för utbyggnad av studentbostäder skapar 
en detaljstyrning som inte lämpar sig i en kommunomfattande översiktsplan som ska 

utgöra den strategiska inriktningen över tid.  

Vidare lämnar motionärerna önskemål om att Uppsala kommun särskilt prioriterar 
större studentbostadsprojekt i plan- och bygglovsprocessen. I detaljplanering är det 
möjligt enligt lag att precisera bostadsändamålet till studentbostäder men kommunen 

ser det oftast som olämpligt. Genom att precisera bostadsändamålet kan enbart 

studentbostäder uppföras på den platsen. Om förutsättningarna ändras under 
planprocessen eller om studentbostäderna över tid behöver upplåtas som något annat 
innebär det att detaljplanen behöver ändras, vilket är tids- och kostnadskrävande. En 
alltför hög detaljeringsgrad i detaljplan riskerar att skapa en onödig inlåsning.  

Utöver kommunens styrning genom översiktsplanering och detaljplanering sker 

prioritering av bostadsprojekt i kommunens projektportfölj. I projektportföljen finns 

ett antal målområden uppsatta som projekten ska svara upp mot. Ett prioriterat mål 
handlar till exempel om att minst 30 procent av nyproduktionen ska vara hyresrätter. I 

detta mål inkluderas studentbostäder. Projektidéer för nya bostadsprojekt prioriteras 
utifrån ett antal kriterier. Kommunstyrelsen har bland annat beslutat att ett kriterium 

är om projektidén bidrar till att lösa en bristsituation. Därmed beaktas alltid om det 
finns ett särskilt behov av studentbostäder. För att en projektidé ska anses möjlig att 
genomföra behöver den också svara både mot kvalitetskrav och genomförbarhet.  

 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 6 april 2021 

• Bilaga, Motion om studentbostäder från Olle Romlin (C) och Diana Zadius (C) 

 

 

Stadsbyggnadsförvaltningen 

 

Joachim Danielsson Christian Blomberg 

Stadsdirektör Stadsbyggnadsdirektör 

 



Uppsala, den 22 september 2020 

 

 
 
Motion om förbättrad försörjning av studentbostäder 

Uppsala har varit svårt drabbat av den numer i det närmaste riksomfattande 
bostadsbristen i decennier. Studenter hör till dem som drabbas hårdast av 
bostadsbristen. Dels för att de utgör en så betydande del av dem som vill flytta till 
Uppsala, dels för att de i regel är unga och inte har haft möjlighet att stå 10 år i 
bostadskö och dels för att de är en köpsvag grupp med låga inkomster och små 
besparingar. 
 
De senaste 10 åren har det byggts väldigt mycket i Uppsala. Väldigt lite av det som 
byggts har emellertid bidragit till att lindra bostadsbristen för studenter – det som 
byggts i Uppsala har huvudsakligen varit dyra bostadsrätter och ännu dyrare 
hyresrätter. 
 
Vid tidpunkten för denna motions författande finns endast 12 bostäder på 40 
kvadratmeter eller mindre utannonserade på Uppsala Bostadsförmedling. Två av dem 
är seniorboenden. Sex av dem är korttidskontrakt. En av dem är en nybyggd tvåa på 
40 kvadratmeter för drygt 8 000 kronor per månad, och en är en nybyggd etta på 35 
kvadratmeter för cirka 7 000 kronor per månad. Endast två av bostäderna är 
varaktiga boenden som en heltidsstudent realistiskt kan ha råd med. Båda två kräver 
mer än fem år i bostadskö för att ha en chans att få flytta in. 
 
I slutet av sommaren 2020 sade kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) med 
anledning av studentbostadsbristen att han var beredd att ”öppna kyrkor och 
jympasalar” för att säkerställa att alla inflyttande studenter skulle få tak över huvudet. 
Det är bra att kommunstyrelsens ordförande är villig att agera för att kommunens 
studenter ska ha någonstans att bo. Vi i Centerpartiet anser emellertid att det är hög 
tid att sluta släcka samma brand vid varje terminsstart, ta ett helhetsgrepp om 
studentbostadsfrågan och få på plats varaktiga lösningar. 
 
För det första så tror Centerpartiet att Uppsala kommun med hjälp av övriga 
kommuninvånare kan göra mer för att skaka fram outnyttjade boytor och se till att 
dessa hyrs ut till studenter. I samband med flyktingkrisen fick kommunen ett ökat 
ansvar för nyanländas bostadsförsörjning. För att möta detta ansvar lanserade 
kommunen kampanjen Hjärterum, genom vilken Uppsalaborna uppmuntrades att hyra 
ut källare, Attefallshus, gäststugor och liknande till nyanlända. Kampanjen blev en 
relativ framgång och ett hundratal Uppsalabor uttryckte intresse för att hyra ut till 
nyanlända. Centerpartiet anser att kommunen bör testa samma modell för att hitta 
bostäder till studenter. Formen för att hyra ut de bostäder som ställs till förfogande 
finns redan genom Studentboet, den andrahandsbostadskö kommunen har ihop med 
Uppsala studentkår, Uppsala universitet och SLU. Centerpartiet förordar emellertid att 
kommunen för denna kampanj inte ställer krav på egen ingång som gjordes med 
kampanjen Hjärterum. Finns egen ingång är det naturligtvis bra, men vi tror att 
många av de som står utan bostad vid terminsstart gärna är inneboende om 
alternativet är att tacka nej till sin studieplats. 
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För det andra så vill Centerpartiet se ett snabbspår för beviljande av bygglov för den 
som genom byggnation eller ombyggnation vill skapa en studentbostad. Det kan till 
exempel handla om villaägare som vill bygga till en uthyrningsdel på sitt hus, som vill 
sätta in en separat källaringång och göra om källaren till en separat lägenhet eller som 
vill bygga ett beboeligt och uthyrningsbart Attefallshus. Att uppföra ett Attefallshus 
kräver som bekant inget bygglov, men ska det hyras ut som bostad finns lagkrav på 
boendets standard. Vi tror att många skulle vara mer bekväma med att göra en större 
investering av detta slag om byggplanerna först granskades av en bygglovs-
handläggare som då kan rekommendera eventuellt nödvändiga förändringar. Vi menar 
att kommunen bör vara behjälplig med dylik granskning och att dessa granskningar 
och ovan beskrivna bygglovsärenden bör ges ett snabbspår genom att 
bygglovshandläggares tid särskilt avsätts för ändamålet. 
 
För det tredje så anger lagen (2000:1383) om kommunernas 
bostadsförsörjningsansvar att varje kommun ska ha en bostadsförsörjningsplan. 
Sedan inledningen av 2020 saknar Uppsala kommun en sådan, och den 
bostadsförsörjningsplan som gällde 2017-2019 var bristfällig i så måtto att den 
saknade mål och uppföljningskriterier för studentbostäder. Centerpartiet menar därför 
att Uppsala kommun skyndsamt ska ta fram en bostadsförsörjningsplan och i denna 
särskilt beakta behovet av studentbostäder. 
 
För det fjärde så vill Centerpartiet se att större studentbostadsprojekt ges särskild 
prioritet i plan- och bygglovsprocessen. För en universitetsstad med två universitet 
och närmare 60 000 studenter är tillgången till studentbostäder inte bara en fråga om 
bostadsförsörjning utan också en fråga om utveckling och konkurrenskraft. 
Studentbostäder är en strategisk tillgång för Uppsala kommun varför kommunen bör 
prioritera en bättre balans mellan utbud och efterfrågan.  
 
För det femte så anser Centerpartiet med hänvisning till att studentbostäder är en 
strategisk tillgång för Uppsala kommun att ett särskilt avsnitt om studentbostäder bör 
inkluderas i kommande översiktsplaner. Översiktsplanen ska enligt plan- och 
bygglagen ange inriktningen för den långsiktiga utvecklingen av den fysiska miljön 
samt hur kommunen avser att tillgodose det långsiktiga behovet av bostäder. 
Studentbostäderna är en så väsentlig del av Uppsalas samlade bostadsstock och en så 
viktig förutsättning för kommunens ekonomiska och sociala utveckling att det är 
motiverat att de särskilt beaktas i översiktsplanen. Centerpartiets avsikt med att föra 
in ett studentbostadsavsnitt i översiktsplanen är inte att hugga i sten exakt vilka 
fastigheter som ska utvecklas till studentbostäder. Däremot så anser vi att det vore 
lämpligt att redan i översiktsplanen markera ut exempelvis områden där det givet 
byggförhållanden är möjligt att hålla nere byggkostnaderna och därmed de framtida 
hyrorna, eller där det givet tänkta kollektivtrafikstråk och deras koppling till 
universiteten vore särskilt lämpligt att bygga studentbostäder. Skälen till detta är att 
dessa områden ofta är attraktiva också för annan byggnation, och om inte 
lämpligheten för studentbostäder pekas ut redan tidigt i planprocessen är risken att 
dessa trängs ut av byggnation av kontor, bostadsrätter eller dyra hyresrätter i 
premiumsegmentet. 
 
Mot bakgrund av ovanstående yrkar Centerpartiet på 
 
att Uppsala kommun lanserar en kampanj enligt samma modell som Hjärterum för 

att hitta och hyra ut outnyttjad boyta till studenter, 
 



Uppsala, den 22 september 2020 

 

att Uppsala kommun avsätter bygglovshandläggarresurser för att etablera ett 
snabbspår för ny- och ombyggnation med syftet att tillskapa enstaka 
studentbostäder, 

 
att Uppsala kommun skyndsamt tar fram en bostadsförsörjningsplan där behovet av 

studentbostäder beaktas särskilt, 
 
att Uppsala kommun särskilt prioriterar större studentbostadsprojekt i plan- och 

bygglovsprocessen, 
 
att Uppsala kommun i kommande översiktsplaner inkluderar ett avsnitt om behovet 

av studentbostäder, förutsättningarna för att tillgodose behovet samt vilka 
framtida utvecklingsområden som är särskilt lämpliga för att bygga 
studentbostäder. 

 
 
 
 
Olle Romlin (C) Diana Zadius (C) 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 138

Svar på mot ion om intern bostadskö för
Uppsalahem från Tobias Smedberg (V) och
Hanna Victoria Mörck (V)

KSN-2020-03701

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) föreslår i en motion väckt 14
december 2020 att Uppsala kommun ger Uppsalahem i uppdrag att införa en intern
bostadskö där 10-15 procent av beståndet ingår. Kötiden skulle i den interna
bostadskön utgå från hur länge man har bott i Uppsalahems bestånd.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 6 april 2021 § 110
Tjänsteskrivelse daterad 15 mars2021
Bilaga, Motion om intern bostadskö för Uppsalahem från Tobias Smedberg (V)
och Hanna Victoria Mörck (V)

Yrkanden

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande om
bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-04-06

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 110

Svar på mot ion om intern bostadskö för
Uppsalahem från Tobias Smedberg (V) och
Hanna Victoria Mörck (V)

KSN-2020-03701

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) föreslår i en motion väckt 14
december 2020 att Uppsala kommun ger Uppsalahem i uppdrag att införa en intern
bostadskö där 10-15 procent av beståndet ingår. Kötiden skulle i den interna
bostadskön utgå från hur länge man har bott i Uppsalahems bestånd.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 15 mars2021
Bilaga, Motion om intern bostadskö för Uppsalahem från Tobias Smedberg (V)
och Hanna Victoria Mörck (V)

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggandeförslag.

Reservat ioner

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, Postadress, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: Email 

www.uppsala.se  

KSN667568 

Svar på motion om intern bostadskö för 
Uppsalahem från Tobias Smedberg (V) och 
Hanna Victoria Mörck (V)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen.  

Ärendet 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) föreslår i en motion väckt 14 

december 2020 att Uppsala kommun ger Uppsalahem i uppdrag att införa en intern 

bostadskö där 10-15 procent av beståndet ingår. Kötiden skulle i den interna 

bostadskön utgå från hur länge man har bott i Uppsalahems bestånd. 

Beredning 

Ärendet har beretts av stadsbyggnadsförvaltningen och kommunledningskontoret i 

samråd med Uppsalahem AB och Uppsala bostadsförmedling AB.  

Med föreslagen hantering av motionen, det vill säga att bibehålla nuvarande struktur, 
anses barnperspektivet beaktas bäst. Det ger samtliga barnfamiljer som står i 
Bostadsförmedlingens kö ett större utbud av bostäder att välja bland. Perspektiven för 

näringsliv och jämställdhet bedöms inte relevanta med föreliggande förslag till beslut. 

Föredragning 

För fem år sedan bildades Uppsala bostadsförmedling där personer boende i Uppsala, 

eller i någon annan kommun, har möjlighet att ställa sig i kö för en hyresrätt. 

Stadsbyggnadsförvaltningen  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-03-15 KSN-2020-03701 

  
Handläggare:  

Elin Blume 

 

 
 

http://www.uppsala.se/
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Bostadsförmedlingens kö samlar hyreslägenheter från närmare 40 hyresvärdar på ett 
ställe. För individen har det inneburit ett betydligt större utbud att välja bland.  

Nästan samtliga bostäder inom Uppsalahem förmedlas av bostadsförmedlingen. 
Undantaget är de hyresgäster inom Uppsalahem med uppkomna behov av till exempel 
en tillgänglig bostad där möjligheten finns att ansöka om byte av bostad. Detta prövas 

inom ramarna för det som inom Uppsalahem benämns som kundvård.  

Kundvård kan också gälla för hushåll som står inför en stundande renovering av sin 
bostad och kan erbjudas en annan motsvarande bostad inom Uppsalahems bestånd. 
Hyresgäster har också möjlighet att nyttja bytesrätten. Inom Uppsalahem godkändes 
förra året 31 interna byten och 32 externa, det vill säga byte som berör flera 

hyresvärdar.  

Motionärerna föreslår en intern bostadskö inom Uppsalahems bestånd och att 

maximalt 20 procent av Uppsalahems bostäder ska kunna fråntas den allmänna 
bostadskön. Detta ska inkludera det avtal Uppsala kommun årligen tecknar med 
Uppsalahem om att hyra in bostäder för den sociala resursen till bostadssociala 

kontrakt. För år 2021 finns ett avtal om att 10 procent av de lediga bostäderna ska 
lämnas till kommunen, vilket motsvarar 134 lägenheter. Enligt motionärernas förslag 

skulle det innebära att lika många bostäder skulle avsättas till den interna kön under 

ett år.  

Att bygga upp en organisation för en intern bostadskö, oavsett om det är inom 

Uppsalahem eller inom Uppsala bostadsförmedling, skulle innebära en administration 
för drygt 100 bostäder årligen. Ett sådant system fanns inte heller tidigare då 
Uppsalahem hade en egen kö. Att välja ut 10 procent av de lediga bostäderna till en 

intern kö skulle förmodligen enklast göras genom ett slumpmässigt urval. Ett så 
begränsat utbud i den interna kön kommer förmodligen inte att matcha de sökandes 

preferenser. 

Motionärerna lyfter exemplet att det unga paret som väntar barn lättare ska finna en 
större bostad med låg hyra, att utbudet av stora prisrimliga bostäder är begränsat och 

det unga parets interna ködagar kommer förmodligen inte räcka till. 

År 2020 förmedlades 6 700 bostäder hos Uppsala bostadsförmedling, varav 

drygt 3 000 var ordinarie bostäder. Genom att ställa sig i bostadskön, även som boende 
i Uppsalahems bestånd, innebär således ett betydligt större utbud av bostäder att välja 

bland jämfört med en intern kö som skulle omfatta drygt 100 bostäder.  

För den individ som tecknat ett tillsvidare-hyreskontrakt innebär det att antalet 
ködagar nollställs. Detta gäller inte för bostäder som saknar besittningsrätt, 
exempelvis studentbostäder, där studenten istället behåller sin plats i kön. Detta för att 

underlätta för studenter att efter avklarade studier ha möjlighet att hitta en ordinarie 
hyresrätt och förhoppningsvis vilja bo kvar i kommunen.  

Som motionärerna skriver varierar kötiden stort. Förra året fanns det personer i 
Bostadsförmedlingens kö som kunde teckna ett hyreskontrakt efter enbart någon 

månad i kön, medan andra bostäder förmedlades till personer som köat i över 25 år. 
Efterfrågan på bostäder påverkas av bland annat läge, storlek och hyresnivå. Till de 

nybyggda och ofta dyrare hyresrätterna är kötiden ofta kort.  

För att få tillgång till en hyresrätt i det äldre bostadsbeståndet, såväl inom Uppsalahem 

som hos en privat hyresvärd där hyrorna ofta är betydligt lägre, krävs det i regel 
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betydligt fler ködagar. Kötiden är generellt något längre till en bostad inom 
Uppsalahems bestånd. 

Motionärerna belyser en av de svårigheter som finns i att hitta en för individen lämplig 
bostad. Att hitta metoder för hur hushållens behov bättre ska kunna matchas med 
befintliga hyresrätter, och att beståndet därmed kan nyttjas mer optimalt, finns det 

behov av. Detta oavsett om man bor hos Uppsalahem eller har löst sitt boende på 

annat sätt. I det pågående arbetet inom Handlingsplan bostad för alla finns en åtgärd 
som handlar om att analysera matchningen mellan behov / efterfrågan och utbud av 
bostäder. Här pågår ett utforskande arbete inom kommunkoncernen och i dialog med 

Handelskammarens fastighetsnätverk om lämpliga lösningar.  

En utgångspunkt är den fakta kommunen har om antal hushåll som kan ha en osäker 

boendesituation och behöver stöd för att finna ett mer lämpligt boende. Det handlar 

bland annat om par eller ensamstående med barn som idag är trångbodda och har en 
begränsad inkomst för att själva kunna hitta en mer lämplig bostad i utbudet. Det är 
hushåll som skulle ha råd med en nybyggd hyresrätt med relativt lägre hyra, men de 

billigare hyresrätterna kräver betydligt fler ködagar, vilket dessa hushåll saknar, den 

billigare bostaden behöver därför förmedlas direkt till hushållet.  

Det handlar också om äldre som idag bor i en otillgänglig bostad, eller hushåll som 

saknar ett förstahandskontrakt. Det utforskande arbetet är inte tänkt att avgränsas 
enbart till Uppsalahems bestånd då det finns ett stort värde i att flera fastighetsägare 
deltar i att finna bostadssociala lösningar i olika delar av kommunen.    

Uppsalahem provade för några år sedan att reservera ett antal nyproducerade 
bostäder. Den riktade insatsen gjordes till befintliga hyresgäster inom Uppsalahems 

bestånd i områden med låg hyra och låg omflyttning. Hyresgästerna erbjöds flytt- och 
städhjälp. En slutsats av denna satsning var att intresset var lågt och det krävde en hel 

del manuellt arbete för sammanlagt sex kontrakt. Lärdomar från detta tillsammans 
med lärdomar från andra allmännyttiga bostadsbolag och kommuner bidrar till 

kunskap för att hitta lösningar som är mer hållbara. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 15 mars 2021 

• Bilaga, Motion om intern bostadskö för Uppsalahem från Tobias Smedberg (V) 

och Hanna Victoria Mörck (V) 

 

Stadsbyggnadsförvaltningen 

 

Joachim Danielsson Christian Blomberg 
Stadsdirektör Stadsbyggnadsdirektör 
 



 

                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige            2020-12-14 

 

Ny bostadskö för Uppsalahems 
hyresgäster 
 

Uppsalahem är Uppsala kommuns största hyresvärd. Med över 17 000 bostäder, ca 4000 

nytecknade kontrakt per år och 30 000 hyresgäster fyller Uppsalahem en viktig funktion. 

Genom Uppsalahem erbjuds våra medborgare ett tryggt och kvalitativt boende till överkomlig 

kostnad. 

 

Uppsala befinner sig i en expansiv fas. Många vill flytta hit och det sätter stora krav på kommunen 

som helhet, och i synnerhet Uppsalahem. Kön till Uppsalahems befintliga bestånd ligger idag på 10 år 

och på 4 år för nybyggnationen. Nybyggnationen har en väsentlig kortare bostadstid då hyrorna är 

avsevärt mycket högre än i det befintliga beståndet. Det skapar problem för många av Uppsalahems 

hyresgäster. Om familjen växer, om barnen flyttar ut eller om något annat händer i livet blir det lätt att 

hyresgäster hamnar i en situation där de står i feldimensionerade lägenheter – antingen för trånga 

eller för stora och dyra. 

 

I Malmö har allmännytta MKB en intern bostadskö där hyresgäster inom MKB samlar poäng genom 

hur länge de har bott i en av deras lägenheter. 2019-01-01 till 2020-03-31 hyrde MKB ut 4.620 

lägenheter. Av dessa gick 30% till deras intern bostadskö varav ungefär hälften hyrdes ut. De som inte 

hyrdes ut gick sedan till den vanliga bostadskön. 

 

En sådan lösning skulle innebära stora vinster för Uppsalahems hyresgäster. Logistiken kring 

familjebildning och förändringar i livet skulle inte längre tyngas av de långa bostadsköerna. Istället för 

att hänvisa ett ungt par som ska få sitt första barn till dyrare lägenheter hos de privata hyresvärdena 

eller till den otrygga andrahandsmarknaden skulle Uppsalahem kunna erbjuda en billigare lägenhet. 

Dessa hyresgäster skulle bli mer benägna att flytta till en lägenhet dimensionerad lägenhet efter deras 

behov. Det skulle också kunna skapa interna flyttkedjor som kan frigöra mindre lägenheter för 

personer med kortare kötid. 

 

En sådan intern bostadskö måste ta några frågor i beaktan. Vänsterpartiet anser att inte mer än 20% 

av Uppsalahems lägenheter får fråntas den allmänna bostadskön. I det taket ingår de sociala kontrakt 

som tecknas mellan kommunen och Uppsalahem. Även studenter skulle behöva undantas för att 

förhindra att studenter inom Studentstaden utnyttjar det framför familjer och pensionärer. Studenterna 

skulle istället gynnas av de interna flyttkedjorna. Om 10-15% avsätts för en intern bostadskö till 

Uppsalahem skulle det beröra ca 180 till 270 kontrakt per år. Kötiden skulle i den interna bostadskön 

utgå från hur länge du bott i Uppsalahems bestånd. 

 

I takt med att Uppsala växer ställs större krav på oss. För att vara en attraktiv stad behöver Uppsala 

kommun använda varje verktyg vi har för att skapa flexibilitet och frihet att förverkliga sina drömmar i 

Uppsalahem. Genom en intern bostadskö uppnår vi just det, genom att inte låta långa bostadsköer stå 

i vägen för de som idag bor i Uppsalahems bestånd. 

 

Därför yrkar Vänsterpartiet  

 

att  Uppsala kommun ger Uppsalahem i uppdrag att införa en intern bostadskö utifrån hur det beskrivs 

ovan. 

 

 

 

Tobias Smedberg (v)     Hanna Victoria Mörck (v)   
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 139

Svar på mot ion om minnesdagar från Stefan
Hanna (-)

KSN-2021-00550

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen

Sammanfattning

Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021

att utreda vilka minnesdagar med starka Uppsalakopplingar vi med fördel ska
fatta beslut om att formalisera,
att överväga motionens förslag på minnesvärda händelser som med fördel kan
kopplas till generella viktiga samhällsutvecklande verksamheter,
att ta fram förslag på vad en formalisering av en minnesdag innebär, samt
att ta fram ett kalendarium som Uppsala kommun ansvarar för, och som är lätt
för invånarna att hitta, där även minnesdagar och dess relaterade innehåll
presenteras.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 13 april 2021 § 119
Tjänsteskrivelse daterad 19 mars 2021
Bilaga, Motion om minnesdagar från Stefan Hanna (-)

Yrkande

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Stefan Hannas (-) yrkande om bifall till
motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ion

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Än en gång visar stora delar av kommunstyrelsens ledamöter bristande ambitioner att
bidra till att Uppsala, och särskilt centrala delar av Uppsala stad, ska göras attraktivare
för Uppsalabor och hitresande att besöka.
Svaret på motionen är typ ”goddag yxskaft” och lyder: ”Att välja ut ett fåtal personer eller
händelser som ska uppmärksammas med särskilda årliga minnesdagar innebär att
många andra personer och händelser exkluderas. Att välja ett fåtal händelser eller
personer och lyfta dem framför andra är svårt och skulle innebära att många viktiga
personer och händelser faller i skymundan.”
Att som motionen önskar att hänga upp tidpunkten för en minnesdag, till någon historisk
händelse, är inget konstigt. Det finns gott om sådana exempel i Sverige och runt om i hela
världen. Motionens intention borde inte vara svår ens för en femteklassare att förstå. Det
vill säga att Uppsala årligen skapar intressanta aktiviteter väl spridda över ett kalenderår
som både får ett värde för oss invånare men som också kan attrahera turister och
konferensdeltagare. Motionen är också tydlig med att det är perspektiv som fred, frihet,
professionell statsförvaltning, lärande, hälsa, företagsamhet, idrott och evolution som är
temana. Samtliga dessa teman kan också beskrivas som kulturbärare. Det är beklagligt
att Uppsalaborna inte kan företrädas bättre så att Uppsala stad som destinationsort kan
stärkas och nå den stora potential staden har om den marknadsförs och säljs på ett
betydligt bättre sätt än idag.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-04-13

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 119

Svar på mot ion om minnesdagar från Stefan
Hanna (-)

KSN-2021-00550

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen

Sammanfattning

Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021

att utreda vilka minnesdagar med starka Uppsalakopplingar vi med fördel ska
fatta beslut om att formalisera,
att överväga motionens förslag på minnesvärda händelser som med fördel kan
kopplas till generella viktiga samhällsutvecklande verksamheter,
att ta fram förslag på vad en formalisering av en minnesdag innebär, samt
att ta fram ett kalendarium som Uppsala kommun ansvarar för, och som är lätt
för invånarna att hitta, där även minnesdagar och dess relaterade innehåll
presenteras.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 19 mars 2021
Bilaga, Motion om minnesdagar från Stefan Hanna (-)

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (växel) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om minnesdagar från Stefan 
Hanna (-)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  

1. att avslå motionen 

Ärendet 
Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021  

• att utreda vilka minnesdagar med starka Uppsalakopplingar vi med fördel ska 
fatta beslut om att formalisera, 

• att överväga motionens förslag på minnesvärda händelser som med fördel kan 
kopplas till generella viktiga samhällsutvecklande verksamheter, 

• att ta fram förslag på vad en formalisering av en minnesdag innebär, samt 
• att ta fram ett kalendarium som Uppsala kommun ansvarar för, och som är lätt 

för invånarna att hitta, där även minnesdagar och dess relaterade innehåll 
presenteras. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret. Perspektiven för näringsliv, barn och 
jämställdhet bedöms inte relevanta med föreliggande förslag till beslut. 

Föredragning 

Det finns en lång tradition av att uppmärksamma speciella händelser för Uppsala eller 
individer som antingen vuxit upp i eller verkat i Uppsala. Dag Hammarskiöld och hans 
gärningar har uppmärksammats ett flertal gånger och hedersmordet på Fadime 
Şahindal uppmärksammas årligen i januari. Ibland står Uppsala kommun värd för 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-03-19 KSN-2021-00550 
  
Handläggare:  
Christian Dahlmann 
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dessa evenemang, ibland något av universiteten, och ibland en lokal eller regional 
förening. 

Genom Uppsalas historia finns många personer och händelser som är värda att 
uppmärksammas. Att välja ut ett fåtal personer eller händelser som ska 
uppmärksammas med särskilda årliga minnesdagar innebär att många andra personer 
och händelser exkluderas. Att välja ett fåtal händelser eller personer och lyfta dem 
framför andra är svårt och skulle innebära att många viktiga personer och händelser 
faller i skymundan. 

Att istället uppmärksamma personer och händelser i samband med till exempel 
jubileum eller andra särskilda tillfällen gör att fler viktiga personer och händelser kan 
lyftas fram. Bergmanåret 2018, Linnéjubileet 2007 och Fredsåret 2014 är några exempel 
på händelser och personer som lyfts fram under senare år. Detta bidrar både till att öka 
kunskapen om dessa lokalt och nationellt samt ger tillfälle att visa på det kommunala 
engagemanget. 

Dessutom bidrar evenemang och högtidlighållanden till att höja kommunens 
nationella och internationella profil, stärka vår attraktivitet för besökare och påminna 
dagens och morgondagens medborgare om vår gemensamma historia. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 19 mars 2021 
• Bilaga, Motion om minnesdagar från Stefan Hanna (-) 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 



2021-01-06 
Motion om lokala minnesdagar 
 
Det finns många skäl för att utreda hur Uppsala bäst kan inrätta och förvalta viktiga 
minnesdagar med starka Uppsalaanknytningar. Både för att årligen lyfta upp 
sakfrågan samt för att stärka Uppsalas image och kommunen som turistattraktion. 
Bland annat bör utredningen inkludera vilken del av kommunen som ska ansvara för 
att det finns en digital uppdaterat kalendarium, lätt tillgänglig för invånare och 
besökare, som inkluderar minnesdagar och till dem kopplade aktiviteter.  
 
Jag tycker att utredningen ska beskriva de viktiga minnesdagarna vi har men även 
presentera förslag på fler som förhoppningsvis är spridda över ett kalenderår. Vi har 
fredsminnesdagen kopplad till Dag Hammarskiöld och vi har dagen för individuell 
frihet på Fadimedagen. Den senare både en dag för individuell frihet inom lagarnas 
ramar och emot hederskultur.  
 
Med fördel skulle ett lokalt kalendarium över viktiga lokalt kopplade minnesdagar 
kunna inkludera nedan:  
- För freden (Dag Hammarskjöld) 
- För individuell frihet och mot hedersförtryck (Fadime) - 21/1 
- För professionell offentlig förvaltning (Oxenstierna) - 23/6 eller 16/6? 
- För regional frihet (Gustav Vasa) - 6/6 
- För lärande (Årsdagen då Uppsala universitet grundades) - 2/7? 
- För hälsan (Då Akademiska sjukhuset grundades) - 1/8? 
- För företagsamheten (I samband med den årliga företagargalan) - 8/10? 
- För idrotten (?) - När grundades Upsala simsällskap? Sveriges äldsta 
idrottsförening! 
- För naturen/evolutionen (?) - 23/5 då Linné föddes? 
 
 
Ovan minnesdagar utgör utmärkta symbolvärden och skulle vara bra för att stärka 
Uppsala som turistort. Varje minnestillfälle kan med fördel fyllas med arrangemang 
av företagsamma invånare och relevanta organisationer.  
 
Jag yrkar: 
 
Att utreda vilka minnesdagar med starka Uppsalakopplingar vi med fördel ska fatta 
beslut om att formalisera.  
 
Att överväga motionens förslag på minnesvärda händelser som med fördel kan 
kopplas till generella viktiga samhällsutvecklande verksamheter. 
 
Att ta fram förslag på vad en formalisering av en minnesdag innebär. 
 
Att ta fram ett kalendarium som Uppsala kommun ansvarar för, och som är lätt för 
invånarna att hitta, där även minnesdagar och dess relaterade innehåll presenteras. 
 
Stefan Hanna 
Kommunalråd 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 140

Svar på mot ion om at t bort köavgiften t ill
Uppsala bostadsförmedling från St ina Jansson
(FI) med flera

KSN-2021-00751

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Stina Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI), Charlie Strängberg (FI) och Josef Safady
Åslund (FI) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 att köavgiften till Uppsala
Bostadsförmedling tas bort och att förmedlingsavgiften för hyresgästen vid
kontraktsskrivning tas bort.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 13 april 2021 § 120
Tjänsteskrivelse daterad 22 mars 2021
Bilaga, Motion om att bort köavgiften till Uppsala bostadsförmedling från Stina
Jansson (FI) med flera

Yrkande

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-04-13

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 120

Svar på mot ion om at t bort köavgiften t ill
Uppsala bostadsförmedling från St ina Jansson
(FI) med flera

KSN-2021-00751

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Stina Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI), Charlie Strängberg (FI) och Josef Safady
Åslund (FI) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 att köavgiften till Uppsala
Bostadsförmedling tas bort och att förmedlingsavgiften för hyresgästen vid
kontraktsskrivning tas bort.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 22 mars 2021
Bilaga, Motion om att bort köavgiften till Uppsala bostadsförmedling från Stina
Jansson (FI) med flera

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Svar på motion om att ta bort köavgiften till 
Uppsala bostadsförmedling från Stina Jansson 
(FI) med flera  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 
Stina Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI), Charlie Strängberg (FI) och Josef Safady 
Åslund (FI) föreslår i en motion väckt 1 mars 2021 att köavgiften till Uppsala 
Bostadsförmedling tas bort och att förmedlingsavgiften för hyresgästen vid 
kontraktsskrivning tas bort. 

Beredning 

Ärendet har beretts av Uppsala Bostadsförmedling AB och kommunledningskontoret. 
Perspektiven för näringsliv, barn och jämställdhet bedöms inte relevanta med 
föreliggande förslag till beslut. 

Föredragning 

I enlighet med ägardirektivet ska Uppsala Bostadsförmedling AB bära sina egna 
kostnader och finansieras genom avgiftsbelagd kö samt vid behov avgift för 
förmedling. Självkostnadsprincipen är viktig och Uppsala Bostadsförmedling ser 
kontinuerligt över avgifterna med målet att reducera avgifterna och på sikt ta bort 
förmedlingsavgiften i den takt de ekonomiska ramarna möjliggör detta. 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-03-22 KSN-2021-00751 
  
Handläggare:  
Tala Raha 
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Det är av stor vikt att bostadsförmedlingen inte bedrivs och finansieras av 
skattebetalarna, utan av de som nyttjar tjänsten. Samtidigt ska kostnaden för den 
enskilde vara rimlig. 

I juli 2017 halverades den ursprungliga förmedlingsavgiften som var 1 250 kronor och 
under slutet av 2019 höjdes den till 1 000 kronor. För studentbostäder är 
förmedlingsavgiften 625 kronor. Den som tecknar ett tidsbegränsat hyreskontrakt, ett 
så kallat korttidskontrakt, behöver inte betala förmedlingsavgift. 

Den årliga köavgiften justerades för första gången sedan verksamhetens start från 290 
kronor till 305 kronor i december 2019. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 22 mars 2021 
• Bilaga, Motion om att bort köavgiften till Uppsala bostadsförmedling från Stina 

Jansson (FI) med flera 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 



Motion: Ta bort köavgiften till Uppsala bostadsförmedling

På en redan ansträngd bostadsmarknad där tillfälliga och osäkra kontrakt ökar, behöver vi arbeta för att
stärka den kommunala bostadsförmedlingen. För ett antal år sedan infördes en köavgift till den
kommunala bostadskön, ett beslut som blev starkt kritiserat. Feministiskt initiativ vill därför åter göra
bostadskön kostnadsfri.

Genom att ta bort köavgiften gör vi det lättare, och för vissa helt enkelt ekonomiskt möjligt, att stå i
bostadskö och få en lägenhet med ett säkert kontrakt. Rätten till bostad är en mänsklig rättighet och
kommunen har det yttersta ansvaret för sina invånare. Det bör därmed vara en självklarhet att bostadskön
bekostas av just kommunen.

Även förmedlingsavgiften som nya hyresgäster behöver betala vid påskrivning av kontrakt behöver ses
över. Det finns ingen anledning att förmedlingsavgiften ska falla på hyresgästen, när det är den som under
en lång tid framöver kommer att betala hyra till hyresvärden. Om en förmedlingsavgift ens är nödvändig,
vore en rimligare slutsats att det är hyresvärden som betalar en förmedlingsavgift till bostadsförmedlingen
efter förmedling av bostad.

Med anledning av detta yrkar vi:

- Att köavgiften till Uppsala bostadförmedling tas bort

- Att förmedlingsavgiften för hyresgästen vid kontraktskrivning tas bort

Stina Jansson  (F!)
Lovisa Johansson (F!)
Charlie Strängberg (F!)
Josef Safady Åslund (F!)
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 127

Svar på mot ion om at t utveckla kommunens
trygghetsarbete i våra bygder från Therez
Almerfors (M)

KSN-2021-00756

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med hänvisning till kommunstyrelsens beslut 12 maj
2021 § 126.

Sammanfattning

I beredning av ärendet Utreda och föreslå utveckling av kamerabevakning av
skolfastigheter och i skolmiljön (KSN-2021-01291) framfördes det vid kommunstyrelsens
arbetsutskott att det väckts en motion i samma ämne och att denna därför kan anses
beredd och redo för behandling i kommunfullmäktige.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 maj 2021 § 148
Tjänsteskrivelse daterad 5 maj 2021
Bilaga, Motion om att utveckla kommunens trygghetsarbete i våra bygder från
Therez Almerfors (M)

Yrkanden

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med
instämmande från Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-):
att föreslå kommunfullmäktige att i bifalla Therez Almerfors motion om ”att utveckla
kommunens trygghetsarbete i våra bygder” som lämnades in den 13 februari 2021.

Erik Pelling (S) yrkar:
att besvara motionen med hänvisning till kommunstyrelsens beslut 12 maj 2021 § 126.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförandeställer Erik Pellings (S) yrkande mot Therez Almerfors (M) med fleras
yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller Erik Pellings (S) yrkande.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med fleras yrkande.
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Svar på motion om att utveckla kommunens 
trygghetsarbete i våra bygder från Therez 
Almerfors (M)  

Förslag till beslut 

Kommunkommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med hänvisning till kommunstyrelsens beslut 12 maj 

2021 § 123. 

Ärendet 

I beredning av ärendet Utreda och föreslå utveckling av kamerabevakning av 

skolfastigheter och i skolmiljön (KSN-2021-01291) framfördes det vid kommunstyrelsens 

arbetsutskott att det väckts en motion i samma ämne och att denna därför kan anses 
beredd och redo för behandling i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 11 maj 2021 § 148 

• Tjänsteskrivelse daterad 5 maj 2021 

• Bilaga, Motion om att utveckla kommunens trygghetsarbete i våra bygder från 

Therez Almerfors (M) 

 

Kommunledningskontoret 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 

 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till Kommunstyrelsen 2021-05-12 KSN-2021-00756 

  
Handläggare:  

Lars Niska 
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Motion om att utveckla kommunens trygghetsarbete i våra 
bygder 
 
Den senaste tiden har flera av kommunens skolor i bygderna utsatts för vandalisering, en 
oacceptabel situation. Det är förödande för individen, kostsamt för samhället och det drabbar 
elevernas undervisningskvalitet. Det är inte rimligt att våra unga ska komma till skolan efter 
helgen och skollokalerna saknar fönster i januarikylan, datorerna är stulna eller det ligger 
rester av Mr Musclebomber med kaustiksoda på skolgården efter helgens skadegörelse, 
stöld eller vandalisering. Eller att förskolepersonal tvingas städa undan glasflaskor och klotter 
för att förskolegården använts som undangömd festplats. 
 
Jag kräver därför att Uppsala kommun agerar kraftfullt för att stävja detta och att 
kommunorganisationen sätter samman en funktion som griper över förvaltning och bolag 
eftersom ansvaret ofta är delat. Vi måste som kommun måste se över samtliga skolgårdar 
för att motverka skadegörelse. Det innefattar bland annat att se över belysning och vid behov 
förbättra den. Skumma, mörka platser bör ersättas med mer belysta vilket också skulle 
medföra att fler boende i bygden som är ute och promenerar vågar gå in på våra 
skolområden. Fler människor i rörelse är positivt. En diskussion bör också ske om det är 
rimligt att vi har wifi på kvälls/nattetid på en mörk och instängd skolgård som idag saknar 
belysning eller bör man se över exempelvis tidsstyrning/avstängning av wifi på kvälls/nattetid 
innan belysning och andra åtgärder finns på plats? En annan åtgärd skulle kunna vara 
tillsynsslingor i form av etablerad grannsamverkan, i samverkan med närboende och polis. 
Kameraövervakning på särskilt utsatta platser är ytterligare ett bra alternativ som kommunen 
bör arbeta vidare med.  
 
Med anledning av ovanstående yrkar jag 
 
Att kommunledningskontoret omgående utreder och tillsätter effektiva åtgärder för 

att motverka vandalisering och skadegörelse på skolgårdarna i Uppsala 
kommun  

 
Therez Almerfors (M) 
13 februari 2021 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 124

Svar på mot ion om ett Uppsala med plats för
sport och rekreation från Markus Lagerquist
(M)

KSN-2021-01296

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvaramotionen med hänvisning till kommunstyrelsens beslut 12 maj
2021 § 122.

Sammanfattning

I beredning av ärendet Förbättrade förutsättningar för semester och
aktiviteter i närområdet sommaren 2021(KSN-2021-01357) framfördes det vid
kommunstyrelsens sammanträdeatt det väckts en motion i samma ämne och att
denna därför kan anses beredd och redo för behandling i kommunfullmäktige.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 maj 2021 § 147
Tjänsteskrivelse daterad 6maj 2021(KSN-2021-01357)
Bilaga, Motion om ett Uppsala med plats för sport och rekreation från Markus
Lagerquist (M)

Yrkanden

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med
instämmande från Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-):
att föreslå kommunfullmäktige att i samband med § 122 bifalla motion om ett Uppsala
med plats för sport och rekreation från Markus Lagerquist (M).

Erik Pelling (S) yrkar:
att besvara motionen med hänvisning till kommunstyrelsens beslut 12 maj 2021 § 122.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer Erik Pellings (S) yrkande mot Therez Almerfors (M) med fleras
yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller Erik Pellings (S) yrkande.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med fleras yrkande.



 

 
 
 
Motion om ett Uppsala med plats för sport och rekreation 
 
I södra Årsta, mellan fotbollsplanerna och villaområdet, finns ett område med relativt 
outnyttjade gräsmattor och risig slybevuxen skog. Detta är ett område som med fördel skulle 
kunna bli en utmärkt frisbeegolfbana. 
 
Frisbeegolf är en växande idrott som kan utövas av alla. Den är dessutom en av de billigaste 
idrotterna, både för kommunen att erhålla och för medborgare att utöva. Det som behövs 
åtgärdas på Årsta är att man rensar för ris och sly samt sätter upp ett antal korgar.  
 
Erfarenheten från motsvarande banor i övriga Uppsala visar att detta går utmärkt att 
kombinera med allt annat som händer i området avseende motion och rekreation.  
 
Med anledning av ovanstående yrkar jag 
 
Att en frisbeegolfbana anläggs i Södra Årsta 
 
 
Markus Lagerquist (M) 
19 april 2021 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 122

Förbättrade förutsät tningar för semester och
aktiviteter i närområdet sommaren 2021

KSN-2021-01357

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. att hemställa till gatu-och samhällsmiljönämnden att snarast möjligt
genomföra åtgärder enligt föredragning,

2. att hemställa till kulturnämnden att se över möjligheterna att utöka Biotopias
program med utflykter med naturvägledare under sommaren 2021,

3. att hemställa till styrelsen för Destination Uppsala AB att se över om
marknadsföringen av besöks-och utflyktsmål kan breddas och inkludera fler
besöks- och utflyktsmål,

4. att Uppsala kommun skaunderlättaför tillfällig försäljning av mat och dryck i
anslutning till grön- och rekreationsområden,

5. att särskilt beakta att det finns goda förutsättningar för semesteraktivitet och
rekreation i närheten av kommunens socioekonomiskt utsatta stadsdelar,
utan krav på kostnader för transport,

6. att hemställa till Destination Uppsala AB att särskilt marknadsföra mindre
kända och besökta destinationer och utflyktsmål inom kommunen, samt

7. att hemställa till Destination Uppsala AB att se över parkeringssituationen vid
badplatser och andra populär destinationer under sommaren.

Sammanfattning

Coronapandemin och medföljande restriktioner skapar ett ökat intresse av att
semestra på hemmaplan. För att möta efterfrågan på fler aktiviteter och skapa
förbättrade förutsättningar för att invånare och besökare ska ha ett rikt och varierat
utbud av aktiviteter under sommaren föreslås kommunstyrelsen fatta beslut om att
hemställa till gatu- och samhällsmiljönämnden, kulturnämnden och Destination
Uppsala AB att genomföra ett antal åtgärder.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 maj 2021 § 147
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-12

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Tjänsteskrivelse daterad 6 maj 2021

Yrkanden

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med
instämmande från Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-):
(1) att lägga till en åtgärd som lyder: omgående se över det utökade behovet av tillfälliga
parkeringsplatser vid kommunens badplatser i sommar och strukturera upp samt utöka
dessa i syfte att fler bilar ska få plats att parkera,
(2) att stryka åtgärden ”Ökat idrottsutbud i form av tillfälliga utomhusgym” till förmån för
att upprätta permanenta utegym på väl valda platser,
(3) att stryka åtgärden ”Sommaranställda träningsinstruktörer”,
(4) att styrka åtgärden ”Projektanställning av utvecklingsledare”,
(5) att föreslå kommunfullmäktige att i samband med ärendet bifalla motion om ett
Uppsala med plats för sport och rekreation från Markus Lagerquist (M),
(6) att föreslå kommunfullmäktige att i samband med ärendet bifalla motion angående
en genomlysning av det offentliga rummet för att maximera tryggheten från Therez
Almerfors (M),
(7) att föreslå kommunfullmäktige att i samband med ärendet bifalla Motion om
utveckling av friluftslivet från Jonas Segersam (KD).

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar, med instämmande från
Stefan Hanna (-) och Jonas Segersam (KD):
att hemställa till Destination Uppsala AB att särskilt marknadsföra mindre kända och
besökta destinationer och utflyktsmål inom kommunen.

Erik Pelling (S) och Mohamad Hassan (L) yrkar, med instämmande från Tobias
Smedberg (V):
(1) att särskilt beakta att det finns goda förutsättningar för semesteraktivitet och
rekreation i närheten av kommunens socioekonomiskt utsatta stadsdelar, utan krav på
kostnader för transport.

Stefan Hanna (-), Simon Alm (-), Erik Pelling (S) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till
arbetsutskottets förslag.

Erik Pelling (S) yrkar, med instämmande från Tobias Smedberg (V):
(2) att hemställa till Destination Uppsala AB att se över parkeringssituationen vid
badplatser och andra populär destinationer under sommaren.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Erik Pelling (S) med fleras första tilläggsyrkande (1) mot avslag
och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.
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Ordförande ställer därefter Tobias Smedberg (V) med fleras tilläggsyrkande mot avslag
och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Ordförande ställer därefter Erik Pellings (S) andra tilläggsyrkande (2) mot avslag och
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Ordförande ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras första, andra, tredje och
fjärde yrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår desamma.

Ordförande finner att Therez Almerfors (M) med fleras femte yrkande (5) behandlas i
§124.

Ordförande finner att Therez Almerfors (M) med fleras femte yrkande (6) behandlas i
§123.

Ordförande finner att Therez Almerfors (M) med fleras femte yrkande (7) behandlas i
§125.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med
fleras yrkanden med motiveringen:
I föreliggande ärende har en mängd förslag från oppositionen samlats och ska nu
presenteras som minoritetsstyrets satsningar inför sommaren. Vi har exempelvis lyft
vikten av fler grillplatser, exempelvis i Årike Fyris, ett nytt belysningsprogram för att öka
tryggheten och ett Uppsala med plats för sport och rekreation där utbyggnad av en
frisbeegolfbana ingår. Vi yrkade därför att motionerna som innehåller dessa förslag
skulle bifallas i samband med ärendet. Den styrande minoriteten ville integå med på
detta eller erkänna att många av förslagen i själva verket kom från oppositionen.
Det är bra att styret nu satsar inför sommaren, delvis med redan tilldelade statliga medel
som redan beslutats om, så att fler Uppsalabor ska kunna ”hemestra” i den nära
omgivningen, och även besökare från närliggande områden kunna välkomnas. Men
Uppsala kommun varken kan eller ska göra allt. I tider av pandemi då många företagare
går på knäna är det obegripligt varför kommunen ska gå in och konkurrera med dessa
genom att exempelvis anställa kommunala träningsinstruktörer och kommunala
utvecklingsledare. Det finns gott om privata alternativ som erbjuder exempelvis personlig
träning, företag vi vill ha kvar även när krisen är över.
Dessutom vill styret upprätta kommunala utegym, som dessutom skulle monteras ner
efter sommaren. Vi föreslår istället hållbara gym som kan stå över tid när S, L och Mp
föreslår slit och släng.

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Ärendet är i grunden bra med satsningar på att göra det mer attraktivt att spendera sin
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semester hemma i Uppsala när det sannolikt finns en förstärkt efterfrågan på just detta
under coronapandemins sannolika slutskede. De förslag Fredrik Ahlstedt i
kommunstyrelsens arbetsutskott lyfter fram gör ärendet ännu bättre varför dessa
föreslås bifall.

Särskilda yttranden

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:
Reserestriktionerna innebär att fler människor än normalt semestrar inom landet och i
sitt närområde. Det innebär ett ökat slitage på exempelvis välkända naturreservat och
liknande utflyktsmål. För att värna känsliga miljöer och sprida ut besöken anser
Centerpartiet att Uppsala kommun särskilt bör uppmärksamma och marknadsföra
mindre kända ”smultronställen” inom kommunen.
Centerpartiet föreslog därför för kommunstyrelsens arbetsutskott att Destination
Uppsala AB skulle ges i uppdrag att särskilt marknadsföra mindre kända och besökta
destinationer och utflyktsmål inom kommunen, och är glada över att detta bifölls i
kommunstyrelsen.

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande:
Vi hade gärna sett ännu fler satsningar, såsom en uppdatering av linnéstigarna (som vi
motionerat om), fler badplatser (som inte tycks bli klara till sommaren tyvärr, som
Vårdsätra och Trehörningen), och bättre information och skyltning.
På Destinations Uppsalas hemsida marknadsförs dock kommunens verksamheter
betydligt mer omfattande än näringslivets och enskilda aktörers, som också är viktiga
bidrag till en omfattande och spridd ”hemester”-verksamhet i vår kommun. Exempelvis
lyfts endast kommunala anläggningar fram under kategorin ”Utflykter för barnfamiljer”,
samtidigt som man underlåter att nämna något av de andra alternativen som finns i
kommunen, såsom olika typer av lekland och/eller destinationer.
Under diskussionen anslöt vi oss till V:s bifall till C:s yrkande i KSAU eftersom det var
närliggande vårt yrkande, att se till att Destination Uppsala bättre marknadsför de
besöksmål som inte är lika kända –vi ville ha en likvärdig och heltäckande
marknadsföring, vilket innebär samma sak, det var därför positivt att detta också bifölls
av KS.

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Det är ett positivt initiativ eftersom det sannolikt är fler än vanligt som kommer att
tillbringa sommaren i, eller i anslutning till, Uppsala stad under sommaren 2021. Uppsala
kommun kan och bör göra mer för att lyfta fram möjligheter till rekreationsmöjligheter
runt om i hela vår geografiskt stora kommun. Det främjar både landsbygdens utveckling
samtidigt som det stimulerar till fler värdefulla fysiska aktiviteter för många Uppsalabor
samt besökare.
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§ 147

Förbättrade förutsät tningar för semester och
aktiviteter i närområdet sommaren 2021

KSN-2021-01357

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta

1. att hemställa till gatu-och samhällsmiljönämnden att snarast möjligt
genomföra åtgärder enligt föredragning,

2. att hemställa till kulturnämnden att se över möjligheterna att utöka Biotopias
program med utflykter med naturvägledare under sommaren 2021,

3. att hemställa till styrelsen för Destination Uppsala AB att se över om
marknadsföringen av besöks-och utflyktsmål kan breddas och inkludera fler
besöks- och utflyktsmål samt,

4. att Uppsala kommun skaunderlättaför tillfällig försäljning av mat och dryck i
anslutning till grön- och rekreationsområden.

Sammanfattning

Coronapandemin och medföljande restriktioner skapar ett ökat intresse av att
semestra på hemmaplan. För att möta efterfrågan på fler aktiviteter och skapa
förbättrade förutsättningar för att invånare och besökare ska ha ett rikt och varierat
utbud av aktiviteter under sommaren föreslås kommunstyrelsen fatta beslut om att
hemställa till gatu- och samhällsmiljönämnden, kulturnämnden och Destination
Uppsala AB att genomföra ett antal åtgärder.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 6 maj 2021

Yrkanden

Jonas Petersson (C) yrkar, med instämmande från Tobias Smedberg (V):
att uppdra till Destination Uppsala AB att särskilt marknadsföra mindre kända och
besökta destinationer och utflyktsmål inom kommunen.
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Tobias Smedberg (V) yrkar:
att särskilt beakta att det finns goda förutsättningar för semesteraktivitet och rekreation i
närheten av kommunens socioekonomiskt utsatta stadsdelar, utan krav på kostnader för
transport.

Jonas Segersam (KD) yrkar:
att hemställa åt Destination Uppsala att ha en likvärdig och heltäckande marknadsföring
av både offentliga och privata anläggningar.

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med instämmande från Jonas
Petersson (C):
att lägga till en åtgärd som lyder: omgående se över det utökade behovet av
parkeringsplatser vid kommunens badplatser i sommar och strukturera upp samt utöka
dessa i syfte att fler bilar ska få plats att parkera,
att stryka åtgärden ”Ökat idrottsutbud i form av tillfälliga utomhusgym” till förmån för
att upprätta permanenta utegym på väl valda platser,
att stryka åtgärden ”Sommaranställda träningsinstruktörer”,
att styrka åtgärden ”Projektanställning av utvecklingsledare”, samt
att föreslå kommunfullmäktige att i samband med ärendet bifalla samtliga av
oppositionens motioner som tidigare lyft samma förslag till åtgärder som nu återfinns i
ärendet.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Jonas Peterssons (C) tilläggsyrkande mot avslag och finner att
arbetsutskottet avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter Tobias Smedbergs (V) tilläggsyrkande mot avslag och finner
att arbetsutskottet avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkanden mot avslag och
finner att arbetsutskottet avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter Jonas Segersams (KD) tilläggsyrkande mot avslag och
finner att arbetsutskottet avslår detsamma.

Ordförande ställer slutligen föreliggande förslag med redaktionell ändring mot avslag
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.



Sida 11(30)

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Jonas Petersson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Reserestriktionerna innebär att fler människor än normalt semestrar inom landet och i
sitt närområde. Det innebär ett ökat slitage på exempelvis välkända naturreservat och
liknande utflyktsmål. För att värna känsliga miljöer och sprida ut besöken anser
Centerpartiet att Uppsala kommun särskilt bör uppmärksamma och marknadsföra
mindre kända ”smultronställen” inom kommunen.

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
I föreliggande ärende har en mängd förslag från oppositionen samlats och ska nu
presenteras som minoritetsstyrets satsningar inför sommaren. Vi har exempelvis lyft
vikten av fler grillplatser, exempelvis i Årike Fyris, och KD har tillsammans med V
motionerat om bättre tillgänglighet till badplatser.
Det är bra att styret nu satsar inför sommaren, delvis med redan tilldelade statliga medel
som redan beslutats om, så att fler Uppsalabor ska kunna ”hemestra” i den nära
omgivningen, och även besökare från närliggande områden kunna välkomnas.
Vi hade gärna sett ännu fler satsningar, såsom en uppdatering av linnéstigarna (som vi
motionerat om), fler badplatser (som inte tycks bli klara till sommaren tyvärr, som
Vårdsätra och Trehörningen), och bättre information och skyltning.
På Destinations Uppsalas hemsida marknadsförs dock kommunens verksamheter
betydligt mer omfattande än näringslivets och enskilda aktörers, som också är viktiga
bidrag till en omfattande och spridd ”hemester”-verksamhet i vår kommun. Exempelvis
lyfts endast kommunala anläggningar fram under kategorin ”Utflykter för barnfamiljer”,
samtidigt som man underlåter att nämna något av de andra alternativen som finns i
kommunen, såsom olika typer av lekland och/eller destinationer. Vi yrkade därför att
hemställa åt Destination Uppsala att ha en likvärdig och heltäckande marknadsföring av
både offentliga och privata anläggningar.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Förbättrade förutsättningar för semester och 
aktiviteter i närområdet sommaren 2021  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att hemställa till gatu- och samhällsmiljönämnden att snarast möjligt 

genomföra åtgärder enligt föredragning, 
2. att hemställa till kulturnämnden att se över möjligheterna att utöka Biotopias 

program med utflykter med naturvägledare under sommaren 2021, 
3. att hemställa till styrelsen för Destination Uppsala AB att se över om 

marknadsföringen av besöks- och utflyktsmål kan breddas och inkludera fler 
besöks- och utflyktsmål samt, 

4. att Uppsala kommun ska underlätta för restauranger och caféer att ha tillfällig 
försäljning av mat och dryck i anslutning till grön- och rekreationsområden 

Ärendet 

Coronapandemin och medföljande restriktioner skapar ett ökat intresse av att 
semestra på hemmaplan. För att möta efterfrågan på fler aktiviteter och skapa 

förbättrade förutsättningar för att invånare och besökare ska ha ett rikt och varierat 
utbud av aktiviteter under sommaren föreslås kommunstyrelsen fatta beslut om att 

hemställa till gatu- och samhällsmiljönämnden, kulturnämnden och Destination 
Uppsala AB att genomföra ett antal åtgärder. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret och stadsbyggnadsförvaltningen. 
Barn-, jämställdhets- och näringslivsperspektiven har beaktats i beredningen av 
ärendet 

Click or tap here to enter text.  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-05-06 KSN-2021-01357 

  
Handläggare:  

Christian Dahlmann, Hannes Vidmark 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Föredragning 

Coronapandemin och medföljande restriktioner kring resor, framför allt utlandsresor, 

skapar ett ökat intresse av att semestra på hemmaplan. Precis som förra året förväntas 
många Uppsalabor i år stanna hemma och tillbringa stora delar av sin 
sommarsemester i och kring Uppsala. Antalet besökare från närområdet som besöker 

Uppsala över dagen förväntas också vara högt. Detta medför en ökad efterfrågan på 

utomhusaktiviteter, utflyktsmål, friluftsliv och bad med mera.   

Det föreligger behov om att utöka utbudet av besöks- och utflyktsmål samt aktiviteter 
under sommaren 2021. Detta för att möta efterfrågan på fler aktiviteter och skapa 
förbättrade förutsättningar för att Uppsalas invånare och besökare ska ha ett rikt och 

varierat utbud av aktiviteter under sommaren. Kommunstyrelsen förslås fatta beslut 

om att hemställa till gatu- och samhällsmiljönämnden att genomföra av ett antal 

åtgärder: 

- Anläggning av fler frisbeegolfbanor 
- Tillgång till idrottsutrustning vid befintliga anläggningar för spontanidrott 

- Utplacering av leksaker på lekplatser 
- Ökat idrottsutbud i form av tillfälliga utomhusgym  

- Sommaranställda träningsinstruktörer 

- Fler grillplatser med bord och bänkar 
- Uppställning av fler tillfälliga toaletter i parker och vid lekplatser 
- Projektanställning av utvecklingsledare 

- Satsning på stadsodling 

Åtgärderna är en förstärkning av befintliga och redan planerade åtgärder Den totala 

merkostnaden för att genomföra dessa åtgärder beräknas till 1 645 000 kronor. 

Utöver detta har ett antal åtgärder med samma syfte redan beslutats att genomföras 
av kommunstyrelsen eller annan nämnd. Bland dessa återfinns även åtgärder som 

syftar även till att öka tryggheten utomhus dygnet runt: 

- Ytterligare satsningar inom belysningsprogrammet 
- Skogsbrynsröjningar 
- Förstärkning av badplatser 

- Vidareutveckling av sommargata 
- Hundaktivitetsslingor genom parkområden 

År 2021 har utropats till Friluftslivets år. Inom ramen för denna satsning genomförs för 
en rad aktiviteter som bidrar till fler möjligheter till semester och aktiviteter i 
närområdet. Inom ramen för Biotopias verksamhet finns ett program med utflykter 
som leds av naturvägledare.  Detta sker i samarbete med Upplandsstiftelsen och flera 

lokala naturföreningar. Kommunstyrelsen föreslås besluta att hemställa till 
kulturnämnden att se över möjligheterna att utöka utflyktsprogrammet ytterligare 
under sommaren 2021 för att skapa möjligheter för fler att delta. 

Inom ramen för ordinarie verksamhet marknadsför Destination Uppsala AB besöks- 

och utflyktsmål i Uppsala kommun. Marknadsföring sker på webbplatsen 
www.destionationuppsala.se. Kommunstyrelsen föreslås hemställa till styrelsen för 

Destination Uppsala AB att se över om marknadsföringen av besöks- och utflyktsmål 
kan breddas och inkludera fler besöks- och utflyktsmål inom Uppsala kommun i syfte 
att få Uppsalabor att upptäcka nya platser och upplevelser.  
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Uppsala kommun ser positivt på etablering av tillfällig försäljning av mat och dryck i 
anslutning till grön- och rekreationsområden. Caféer och restauranger som ansöker 
om att flytta ut verksamhet och sälja mat och dryck i anslutning till grön- och 

rekreationsområden ska möta en snabb handläggning och skyndsam hantering i 
tillståndsgivningen. 

Nya och redan beslutade åtgärder sammantaget förväntas öka närheten till utbud av 

aktiviteter och utflyktsmål och minska risken för trängsel. Åtgärderna förväntas även 
öka upplevelsen av trygghet utomhus.  

Utöver ovanstående pågår ett intensivt arbete med att få fler feriearbeten till stånd, att 
öka utbudet av lovaktiviteter för barn och att förstärka åtgärder för att förebygga social 

oro under sommaren. Beslut om detta fattas av respektive nämnd och finansieras 

inom ram.  

Ekonomiska konsekvenser 

Uppskattad kostnad för de åtgärder kommunstyrelsen föreslås hemställa till Gatu- och 

Samhällsmiljönämnden att genomföra uppgår till 1 645 000 kronor.   

Skyndsam hantering av tillståndsärenden, utökad marknadsföring av besöks- och 
utflyktsmål samt översyn av möjligheten till fler utflykter i Biotopias sommarprogram 

är huvudsakligen en fråga om prioritering och innebär i sig inte några ytterligare 
kostnader. 

Respektive nämnd och bolag bär sina egna kostnader för genomförande av 

åtgärderna. 

 
 

Beslutsunderlag  
- Tjänsteskrivelse daterad 2021-05-06 

 

 

Kommunledningskontoret, 

 

 

Joachim Danielsson  Ingela Hagström  

Stadsdirektör  Utvecklingsdirektör  
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§ 125

Svar på mot ion om utveckling av friluftslivet
från Jonas Segersam (KD)

KSN-2021-01302

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med hänvisning till kommunstyrelsens beslut 12 maj
2021 § 122.

Sammanfattning

I beredning av ärendet Förbättrade förutsättningar för semester och
aktiviteter i närområdet sommaren 2021(KSN-2021-01357) framfördes det vid
kommunstyrelsens sammanträde att det väckts en motion i samma ämne och att
denna därför kan anses beredd och redo för behandling i kommunfullmäktige.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 maj 2021 § 147
Tjänsteskrivelse daterad 6 maj 2021 (KSN-2021-01357)
Bilaga, Motion om ett Uppsalamed plats för sport och rekreation från Markus
Lagerquist (M)

Yrkanden

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med
instämmande från Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-):
att föreslå kommunfullmäktige att i samband med ärendet bifalla Motion om utveckling
av friluftslivet från Jonas Segersam (KD).

Erik Pelling (S) yrkar:
att besvara motionen med hänvisning till kommunstyrelsens beslut 12 maj 2021 § 122.
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Beslutsgång

Ordförande ställer Erik Pellings (S) yrkande mot Therez Almerfors (M) med fleras
yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller Erik Pellings (S) yrkande.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med flerasyrkande.



 

Motion om utveckling av friluftslivet 
 
Nu i Coronatider har det blivit än mer uppenbart hur viktigt och rikt friluftslivet är i vår kommun. 
Tyvärr har det också illustrerat att det finns många brister. På populära friluftsområden som 
Fjällnora och Hammarskog har köerna ringlat långa för att kunna grilla eller använda sig av de 
faciliteter som respektive område erbjuder.  
 
Det är nu dags att kommunen med erfarenheter från friluftslivet inventerar, utreder, och 
utvecklar möjligheterna för friluftsliv i vår kommun.  
 
Från M, C och KD:s sida påtalade vi nyligen stora brister i befintliga naturreservat, och att 
kommunen borde använda de medel som anslås från staten att utveckla befintliga 
naturreservat i stället för att hela tiden identifiera nya områden att avsätta som reservat. Ett 
exempel är Årike Fyris, som har i stort sett bara en särskilt anordnad grillplats i hela sitt 
långsträckta reservat, nämligen den vid Sunnerstagropen. Här måste man inrätta fler 
möjligheter för människor som vandrar och vill grilla utomhus. Just grillplatser är för övrigt 
något som nu blivit uppenbart saknas på många andra håll – att bara ha en grillplats på olika 
platser innebär när den är upptagen att människor ordnar egna, ofta brandfarliga grillplatser i 
närheten. 
 
En annan brist rör tillgängligheten för funktionsnedsatta. Många friluftsområden har en bra 
tillgänlighet, men ibland kan vissa brister göra att denna tillgänglighet inte kan utnyttjas. Ett 
exempel är Fjällnora dit det på somrarna körs handikapp-anpassade bussar. Området är också 
tillgängligt i sig, men vid busshållplatsen finns ingen plattform så att rullstolsburna kan stiga av 
bussen. Tillsammans med Vänsterpartiet fick Kristdemokraterna för något år sedan igenom en 
motion om att tillgängliggöra fler badplatser för funktionsnedsatta. Den typen av anpassningar 
behöver nu följas upp med andra åtgärder. 
 
Det finns också många exempel på utveckling av friluftslivet som inte är beroende av 
naturreservat. I samverkan med markägare och andra aktörer kan man tillgängliggöra vår 
natur utan att för den skull behöva göra reservat av det. Sådana exempel är Linnéstigarna som 
inrättades i samband med Linnéjubiléet 2007. Även dessa är det nu hög tid att inventera och i 
förekommande fall utveckla. En sådan utveckling vore att förlänga Danmarksvandringen 
(Herbatio Daniensis) från Linnés Hammarby, till Funbo Lövsta där Linnés förtrogne vän Sten 
Carl Bielke bedrev försöksodlingar och där Linnes lärjunge Pehr Kalm under flera år verkade. 
I och med att Ultuna nu lämnat driften av jordbruksmarken vilket gör att man nu kan använda 
traktorvägen som går mellan Hammarby och Lövsta för ändamålet. 
 
 
 
 
Jag föreslår därför kommunfullmäktige besluta  
 

• Att uppdra till kommunstyrelsen att genomföra en utredning av hur friluftslivet i 

Uppsala kan utvecklas, med särskilt fokus på brister i befintliga anläggningar / 

naturreservat. 



 

• Utredningen bör innehålla en del om hur tillgängligheten – exempelvis för personer 

med funktionsnedsättning – kan förbättras. 

• Att inventera och utveckla Linnéstigarna, och identifiera förbättringsområden, 

exempelvis förlänga Danmarksvandringen från Linnés Hammarby till Funbo Lövsta 
 

Uppsala den 26 april 2021 

 

 

 
Jonas Segersam, Kommunalråd (KD) 
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§ 122

Förbättrade förutsät tningar för semester och
aktiviteter i närområdet sommaren 2021

KSN-2021-01357

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. att hemställa till gatu-och samhällsmiljönämnden att snarast möjligt
genomföra åtgärder enligt föredragning,

2. att hemställa till kulturnämnden att se över möjligheterna att utöka Biotopias
program med utflykter med naturvägledare under sommaren 2021,

3. att hemställa till styrelsen för Destination Uppsala AB att se över om
marknadsföringen av besöks-och utflyktsmål kan breddas och inkludera fler
besöks- och utflyktsmål,

4. att Uppsala kommun skaunderlättaför tillfällig försäljning av mat och dryck i
anslutning till grön- och rekreationsområden,

5. att särskilt beakta att det finns goda förutsättningar för semesteraktivitet och
rekreation i närheten av kommunens socioekonomiskt utsatta stadsdelar,
utan krav på kostnader för transport,

6. att hemställa till Destination Uppsala AB att särskilt marknadsföra mindre
kända och besökta destinationer och utflyktsmål inom kommunen, samt

7. att hemställa till Destination Uppsala AB att se över parkeringssituationen vid
badplatser och andra populär destinationer under sommaren.

Sammanfattning

Coronapandemin och medföljande restriktioner skapar ett ökat intresse av att
semestra på hemmaplan. För att möta efterfrågan på fler aktiviteter och skapa
förbättrade förutsättningar för att invånare och besökare ska ha ett rikt och varierat
utbud av aktiviteter under sommaren föreslås kommunstyrelsen fatta beslut om att
hemställa till gatu- och samhällsmiljönämnden, kulturnämnden och Destination
Uppsala AB att genomföra ett antal åtgärder.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 maj 2021 § 147
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Tjänsteskrivelse daterad 6 maj 2021

Yrkanden

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med
instämmande från Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-):
(1) att lägga till en åtgärd som lyder: omgående se över det utökade behovet av tillfälliga
parkeringsplatser vid kommunens badplatser i sommar och strukturera upp samt utöka
dessa i syfte att fler bilar ska få plats att parkera,
(2) att stryka åtgärden ”Ökat idrottsutbud i form av tillfälliga utomhusgym” till förmån för
att upprätta permanenta utegym på väl valda platser,
(3) att stryka åtgärden ”Sommaranställda träningsinstruktörer”,
(4) att styrka åtgärden ”Projektanställning av utvecklingsledare”,
(5) att föreslå kommunfullmäktige att i samband med ärendet bifalla motion om ett
Uppsala med plats för sport och rekreation från Markus Lagerquist (M),
(6) att föreslå kommunfullmäktige att i samband med ärendet bifalla motion angående
en genomlysning av det offentliga rummet för att maximera tryggheten från Therez
Almerfors (M),
(7) att föreslå kommunfullmäktige att i samband med ärendet bifalla Motion om
utveckling av friluftslivet från Jonas Segersam (KD).

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar, med instämmande från
Stefan Hanna (-) och Jonas Segersam (KD):
att hemställa till Destination Uppsala AB att särskilt marknadsföra mindre kända och
besökta destinationer och utflyktsmål inom kommunen.

Erik Pelling (S) och Mohamad Hassan (L) yrkar, med instämmande från Tobias
Smedberg (V):
(1) att särskilt beakta att det finns goda förutsättningar för semesteraktivitet och
rekreation i närheten av kommunens socioekonomiskt utsatta stadsdelar, utan krav på
kostnader för transport.

Stefan Hanna (-), Simon Alm (-), Erik Pelling (S) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till
arbetsutskottets förslag.

Erik Pelling (S) yrkar, med instämmande från Tobias Smedberg (V):
(2) att hemställa till Destination Uppsala AB att se över parkeringssituationen vid
badplatser och andra populär destinationer under sommaren.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Erik Pelling (S) med fleras första tilläggsyrkande (1) mot avslag
och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.
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Ordförande ställer därefter Tobias Smedberg (V) med fleras tilläggsyrkande mot avslag
och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Ordförande ställer därefter Erik Pellings (S) andra tilläggsyrkande (2) mot avslag och
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Ordförande ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras första, andra, tredje och
fjärde yrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår desamma.

Ordförande finner att Therez Almerfors (M) med fleras femte yrkande (5) behandlas i
§124.

Ordförande finner att Therez Almerfors (M) med fleras femte yrkande (6) behandlas i
§123.

Ordförande finner att Therez Almerfors (M) med fleras femte yrkande (7) behandlas i
§125.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med
fleras yrkanden med motiveringen:
I föreliggande ärende har en mängd förslag från oppositionen samlats och ska nu
presenteras som minoritetsstyrets satsningar inför sommaren. Vi har exempelvis lyft
vikten av fler grillplatser, exempelvis i Årike Fyris, ett nytt belysningsprogram för att öka
tryggheten och ett Uppsala med plats för sport och rekreation där utbyggnad av en
frisbeegolfbana ingår. Vi yrkade därför att motionerna som innehåller dessa förslag
skulle bifallas i samband med ärendet. Den styrande minoriteten ville integå med på
detta eller erkänna att många av förslagen i själva verket kom från oppositionen.
Det är bra att styret nu satsar inför sommaren, delvis med redan tilldelade statliga medel
som redan beslutats om, så att fler Uppsalabor ska kunna ”hemestra” i den nära
omgivningen, och även besökare från närliggande områden kunna välkomnas. Men
Uppsala kommun varken kan eller ska göra allt. I tider av pandemi då många företagare
går på knäna är det obegripligt varför kommunen ska gå in och konkurrera med dessa
genom att exempelvis anställa kommunala träningsinstruktörer och kommunala
utvecklingsledare. Det finns gott om privata alternativ som erbjuder exempelvis personlig
träning, företag vi vill ha kvar även när krisen är över.
Dessutom vill styret upprätta kommunala utegym, som dessutom skulle monteras ner
efter sommaren. Vi föreslår istället hållbara gym som kan stå över tid när S, L och Mp
föreslår slit och släng.

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Ärendet är i grunden bra med satsningar på att göra det mer attraktivt att spendera sin
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semester hemma i Uppsala när det sannolikt finns en förstärkt efterfrågan på just detta
under coronapandemins sannolika slutskede. De förslag Fredrik Ahlstedt i
kommunstyrelsens arbetsutskott lyfter fram gör ärendet ännu bättre varför dessa
föreslås bifall.

Särskilda yttranden

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:
Reserestriktionerna innebär att fler människor än normalt semestrar inom landet och i
sitt närområde. Det innebär ett ökat slitage på exempelvis välkända naturreservat och
liknande utflyktsmål. För att värna känsliga miljöer och sprida ut besöken anser
Centerpartiet att Uppsala kommun särskilt bör uppmärksamma och marknadsföra
mindre kända ”smultronställen” inom kommunen.
Centerpartiet föreslog därför för kommunstyrelsens arbetsutskott att Destination
Uppsala AB skulle ges i uppdrag att särskilt marknadsföra mindre kända och besökta
destinationer och utflyktsmål inom kommunen, och är glada över att detta bifölls i
kommunstyrelsen.

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande:
Vi hade gärna sett ännu fler satsningar, såsom en uppdatering av linnéstigarna (som vi
motionerat om), fler badplatser (som inte tycks bli klara till sommaren tyvärr, som
Vårdsätra och Trehörningen), och bättre information och skyltning.
På Destinations Uppsalas hemsida marknadsförs dock kommunens verksamheter
betydligt mer omfattande än näringslivets och enskilda aktörers, som också är viktiga
bidrag till en omfattande och spridd ”hemester”-verksamhet i vår kommun. Exempelvis
lyfts endast kommunala anläggningar fram under kategorin ”Utflykter för barnfamiljer”,
samtidigt som man underlåter att nämna något av de andra alternativen som finns i
kommunen, såsom olika typer av lekland och/eller destinationer.
Under diskussionen anslöt vi oss till V:s bifall till C:s yrkande i KSAU eftersom det var
närliggande vårt yrkande, att se till att Destination Uppsala bättre marknadsför de
besöksmål som inte är lika kända –vi ville ha en likvärdig och heltäckande
marknadsföring, vilket innebär samma sak, det var därför positivt att detta också bifölls
av KS.

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Det är ett positivt initiativ eftersom det sannolikt är fler än vanligt som kommer att
tillbringa sommaren i, eller i anslutning till, Uppsala stad under sommaren 2021. Uppsala
kommun kan och bör göra mer för att lyfta fram möjligheter till rekreationsmöjligheter
runt om i hela vår geografiskt stora kommun. Det främjar både landsbygdens utveckling
samtidigt som det stimulerar till fler värdefulla fysiska aktiviteter för många Uppsalabor
samt besökare.
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§ 147

Förbättrade förutsät tningar för semester och
aktiviteter i närområdet sommaren 2021

KSN-2021-01357

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta

1. att hemställa till gatu-och samhällsmiljönämnden att snarast möjligt
genomföra åtgärder enligt föredragning,

2. att hemställa till kulturnämnden att se över möjligheterna att utöka Biotopias
program med utflykter med naturvägledare under sommaren 2021,

3. att hemställa till styrelsen för Destination Uppsala AB att se över om
marknadsföringen av besöks-och utflyktsmål kan breddas och inkludera fler
besöks- och utflyktsmål samt,

4. att Uppsala kommun skaunderlättaför tillfällig försäljning av mat och dryck i
anslutning till grön- och rekreationsområden.

Sammanfattning

Coronapandemin och medföljande restriktioner skapar ett ökat intresse av att
semestra på hemmaplan. För att möta efterfrågan på fler aktiviteter och skapa
förbättrade förutsättningar för att invånare och besökare ska ha ett rikt och varierat
utbud av aktiviteter under sommaren föreslås kommunstyrelsen fatta beslut om att
hemställa till gatu- och samhällsmiljönämnden, kulturnämnden och Destination
Uppsala AB att genomföra ett antal åtgärder.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 6 maj 2021

Yrkanden

Jonas Petersson (C) yrkar, med instämmande från Tobias Smedberg (V):
att uppdra till Destination Uppsala AB att särskilt marknadsföra mindre kända och
besökta destinationer och utflyktsmål inom kommunen.
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Tobias Smedberg (V) yrkar:
att särskilt beakta att det finns goda förutsättningar för semesteraktivitet och rekreation i
närheten av kommunens socioekonomiskt utsatta stadsdelar, utan krav på kostnader för
transport.

Jonas Segersam (KD) yrkar:
att hemställa åt Destination Uppsala att ha en likvärdig och heltäckande marknadsföring
av både offentliga och privata anläggningar.

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med instämmande från Jonas
Petersson (C):
att lägga till en åtgärd som lyder: omgående se över det utökade behovet av
parkeringsplatser vid kommunens badplatser i sommar och strukturera upp samt utöka
dessa i syfte att fler bilar ska få plats att parkera,
att stryka åtgärden ”Ökat idrottsutbud i form av tillfälliga utomhusgym” till förmån för
att upprätta permanenta utegym på väl valda platser,
att stryka åtgärden ”Sommaranställda träningsinstruktörer”,
att styrka åtgärden ”Projektanställning av utvecklingsledare”, samt
att föreslå kommunfullmäktige att i samband med ärendet bifalla samtliga av
oppositionens motioner som tidigare lyft samma förslag till åtgärder som nu återfinns i
ärendet.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Jonas Peterssons (C) tilläggsyrkande mot avslag och finner att
arbetsutskottet avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter Tobias Smedbergs (V) tilläggsyrkande mot avslag och finner
att arbetsutskottet avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkanden mot avslag och
finner att arbetsutskottet avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter Jonas Segersams (KD) tilläggsyrkande mot avslag och
finner att arbetsutskottet avslår detsamma.

Ordförande ställer slutligen föreliggande förslag med redaktionell ändring mot avslag
och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Jonas Petersson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Reserestriktionerna innebär att fler människor än normalt semestrar inom landet och i
sitt närområde. Det innebär ett ökat slitage på exempelvis välkända naturreservat och
liknande utflyktsmål. För att värna känsliga miljöer och sprida ut besöken anser
Centerpartiet att Uppsala kommun särskilt bör uppmärksamma och marknadsföra
mindre kända ”smultronställen” inom kommunen.

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
I föreliggande ärende har en mängd förslag från oppositionen samlats och ska nu
presenteras som minoritetsstyrets satsningar inför sommaren. Vi har exempelvis lyft
vikten av fler grillplatser, exempelvis i Årike Fyris, och KD har tillsammans med V
motionerat om bättre tillgänglighet till badplatser.
Det är bra att styret nu satsar inför sommaren, delvis med redan tilldelade statliga medel
som redan beslutats om, så att fler Uppsalabor ska kunna ”hemestra” i den nära
omgivningen, och även besökare från närliggande områden kunna välkomnas.
Vi hade gärna sett ännu fler satsningar, såsom en uppdatering av linnéstigarna (som vi
motionerat om), fler badplatser (som inte tycks bli klara till sommaren tyvärr, som
Vårdsätra och Trehörningen), och bättre information och skyltning.
På Destinations Uppsalas hemsida marknadsförs dock kommunens verksamheter
betydligt mer omfattande än näringslivets och enskilda aktörers, som också är viktiga
bidrag till en omfattande och spridd ”hemester”-verksamhet i vår kommun. Exempelvis
lyfts endast kommunala anläggningar fram under kategorin ”Utflykter för barnfamiljer”,
samtidigt som man underlåter att nämna något av de andra alternativen som finns i
kommunen, såsom olika typer av lekland och/eller destinationer. Vi yrkade därför att
hemställa åt Destination Uppsala att ha en likvärdig och heltäckande marknadsföring av
både offentliga och privata anläggningar.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Förbättrade förutsättningar för semester och 
aktiviteter i närområdet sommaren 2021  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att hemställa till gatu- och samhällsmiljönämnden att snarast möjligt 

genomföra åtgärder enligt föredragning, 
2. att hemställa till kulturnämnden att se över möjligheterna att utöka Biotopias 

program med utflykter med naturvägledare under sommaren 2021, 
3. att hemställa till styrelsen för Destination Uppsala AB att se över om 

marknadsföringen av besöks- och utflyktsmål kan breddas och inkludera fler 
besöks- och utflyktsmål samt, 

4. att Uppsala kommun ska underlätta för restauranger och caféer att ha tillfällig 
försäljning av mat och dryck i anslutning till grön- och rekreationsområden 

Ärendet 

Coronapandemin och medföljande restriktioner skapar ett ökat intresse av att 
semestra på hemmaplan. För att möta efterfrågan på fler aktiviteter och skapa 

förbättrade förutsättningar för att invånare och besökare ska ha ett rikt och varierat 
utbud av aktiviteter under sommaren föreslås kommunstyrelsen fatta beslut om att 

hemställa till gatu- och samhällsmiljönämnden, kulturnämnden och Destination 
Uppsala AB att genomföra ett antal åtgärder. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret och stadsbyggnadsförvaltningen. 
Barn-, jämställdhets- och näringslivsperspektiven har beaktats i beredningen av 
ärendet 

Click or tap here to enter text.  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-05-06 KSN-2021-01357 

  
Handläggare:  

Christian Dahlmann, Hannes Vidmark 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Föredragning 

Coronapandemin och medföljande restriktioner kring resor, framför allt utlandsresor, 

skapar ett ökat intresse av att semestra på hemmaplan. Precis som förra året förväntas 
många Uppsalabor i år stanna hemma och tillbringa stora delar av sin 
sommarsemester i och kring Uppsala. Antalet besökare från närområdet som besöker 

Uppsala över dagen förväntas också vara högt. Detta medför en ökad efterfrågan på 

utomhusaktiviteter, utflyktsmål, friluftsliv och bad med mera.   

Det föreligger behov om att utöka utbudet av besöks- och utflyktsmål samt aktiviteter 
under sommaren 2021. Detta för att möta efterfrågan på fler aktiviteter och skapa 
förbättrade förutsättningar för att Uppsalas invånare och besökare ska ha ett rikt och 

varierat utbud av aktiviteter under sommaren. Kommunstyrelsen förslås fatta beslut 

om att hemställa till gatu- och samhällsmiljönämnden att genomföra av ett antal 

åtgärder: 

- Anläggning av fler frisbeegolfbanor 
- Tillgång till idrottsutrustning vid befintliga anläggningar för spontanidrott 

- Utplacering av leksaker på lekplatser 
- Ökat idrottsutbud i form av tillfälliga utomhusgym  

- Sommaranställda träningsinstruktörer 

- Fler grillplatser med bord och bänkar 
- Uppställning av fler tillfälliga toaletter i parker och vid lekplatser 
- Projektanställning av utvecklingsledare 

- Satsning på stadsodling 

Åtgärderna är en förstärkning av befintliga och redan planerade åtgärder Den totala 

merkostnaden för att genomföra dessa åtgärder beräknas till 1 645 000 kronor. 

Utöver detta har ett antal åtgärder med samma syfte redan beslutats att genomföras 
av kommunstyrelsen eller annan nämnd. Bland dessa återfinns även åtgärder som 

syftar även till att öka tryggheten utomhus dygnet runt: 

- Ytterligare satsningar inom belysningsprogrammet 
- Skogsbrynsröjningar 
- Förstärkning av badplatser 

- Vidareutveckling av sommargata 
- Hundaktivitetsslingor genom parkområden 

År 2021 har utropats till Friluftslivets år. Inom ramen för denna satsning genomförs för 
en rad aktiviteter som bidrar till fler möjligheter till semester och aktiviteter i 
närområdet. Inom ramen för Biotopias verksamhet finns ett program med utflykter 
som leds av naturvägledare.  Detta sker i samarbete med Upplandsstiftelsen och flera 

lokala naturföreningar. Kommunstyrelsen föreslås besluta att hemställa till 
kulturnämnden att se över möjligheterna att utöka utflyktsprogrammet ytterligare 
under sommaren 2021 för att skapa möjligheter för fler att delta. 

Inom ramen för ordinarie verksamhet marknadsför Destination Uppsala AB besöks- 

och utflyktsmål i Uppsala kommun. Marknadsföring sker på webbplatsen 
www.destionationuppsala.se. Kommunstyrelsen föreslås hemställa till styrelsen för 

Destination Uppsala AB att se över om marknadsföringen av besöks- och utflyktsmål 
kan breddas och inkludera fler besöks- och utflyktsmål inom Uppsala kommun i syfte 
att få Uppsalabor att upptäcka nya platser och upplevelser.  
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Uppsala kommun ser positivt på etablering av tillfällig försäljning av mat och dryck i 
anslutning till grön- och rekreationsområden. Caféer och restauranger som ansöker 
om att flytta ut verksamhet och sälja mat och dryck i anslutning till grön- och 

rekreationsområden ska möta en snabb handläggning och skyndsam hantering i 
tillståndsgivningen. 

Nya och redan beslutade åtgärder sammantaget förväntas öka närheten till utbud av 

aktiviteter och utflyktsmål och minska risken för trängsel. Åtgärderna förväntas även 
öka upplevelsen av trygghet utomhus.  

Utöver ovanstående pågår ett intensivt arbete med att få fler feriearbeten till stånd, att 
öka utbudet av lovaktiviteter för barn och att förstärka åtgärder för att förebygga social 

oro under sommaren. Beslut om detta fattas av respektive nämnd och finansieras 

inom ram.  

Ekonomiska konsekvenser 

Uppskattad kostnad för de åtgärder kommunstyrelsen föreslås hemställa till Gatu- och 

Samhällsmiljönämnden att genomföra uppgår till 1 645 000 kronor.   

Skyndsam hantering av tillståndsärenden, utökad marknadsföring av besöks- och 
utflyktsmål samt översyn av möjligheten till fler utflykter i Biotopias sommarprogram 

är huvudsakligen en fråga om prioritering och innebär i sig inte några ytterligare 
kostnader. 

Respektive nämnd och bolag bär sina egna kostnader för genomförande av 

åtgärderna. 

 
 

Beslutsunderlag  
- Tjänsteskrivelse daterad 2021-05-06 

 

 

Kommunledningskontoret, 

 

 

Joachim Danielsson  Ingela Hagström  

Stadsdirektör  Utvecklingsdirektör  
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 159

Svar på mot ion om behållen
habiliteringsersättning med anledning av
coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) med
flera

KSN-2020-02113

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj

att personer med daglig verksamhet får behålla sin habiliteringsersättning vid
frånvaro på grund av sjukdom eller på grund av att de tillhör en riskgrupp för
smitta, samt ifall den dagliga verksamheten helt stänger på grund av Corona-
viruset, samt
att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 maj 2021 § 153
Tjänsteskrivelse daterad 4 maj 2021
Bilaga 1, Motion om behållen habiliteringsersättning med anledning av
coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 28 april 2021

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 153

Svar på mot ion om behållen
habiliteringsersättning med anledning av
coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) med
flera

KSN-2020-02113

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj

att personer med dagligverksamhet får behålla sin habiliteringsersättning vid
frånvaro på grund av sjukdom eller på grund av att de tillhör en riskgrupp för
smitta, samt ifall den dagliga verksamheten helt stänger på grund av Corona-
viruset, samt
att kostnaderna särredovisas såatt kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 4 maj 2021
Bilaga 1, Motion om behållen habiliteringsersättning med anledning av
coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 28 april 2021

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om bibehållen 
habiliteringsersättning med anledning av 
coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) med 
flera  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 
motion väckt 25 maj  

• att personer med daglig verksamhet får behålla sin habiliteringsersättning vid 

frånvaro på grund av sjukdom eller på grund av att de tillhör en riskgrupp för 
smitta, samt ifall den dagliga verksamheten helt stänger på grund av Corona-
viruset, samt 

• att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast 

i samband med bokslutet. 

Beredning 

Ärendet har beretts av vård- och omsorgsförvaltningen och kommunledningskontoret. 
Perspektiven för näringsliv, barn och jämställdhet bedöms inte relevanta med 
föreliggande förslag till beslut. 

Omsorgsnämnden har behandlat ärendet 28 april 2021 och föreslagit att motionen 

besvaras med föredragningen i ärendet. 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-05-04 KSN-2020-02113 

  
Handläggare:  

Johan Lönnqvist 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
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Föredragning 

Omsorgsnämnden fattade 8 april 2020 beslut om att införa habiliteringsersättning vid 

sjukdom eller vid avbrott i verkställighet i daglig verksamhet. Beslutet gällde 
retroaktivt från 11 mars, och till och med 31 maj 2020. Datumet för upphörande av 
beslut om utbetalning av habiliteringsersättning vid sjukdom eller vid avbrott i 

verkställighet har sedan förlängts vid två tillfällen under året. 

Beslutet har inneburit att habiliteringsersättning även betalats ut till deltagare i daglig 
verksamhet som är hemma på grund av sjukdom eller hemma för att de är oroliga för 
att bli sjuka, samt till deltagare som av sjukvården ordinerats att inte närvara på daglig 
verksamhet. Beslutet gäller till och med 30 juni 2021, men upphör att gälla i förtid om 

regeringen inte förlänger tidsgränsen för det avskaffade karensavdraget för 

arbetstagare inom den ordinarie arbetsmarknaden. Utföraren har månatligen 

särredovisat den nyinförda habiliteringsersättningen. 

Utöver den ordinarie habiliteringsersättningen och habiliteringsersättning vid 
sjukdom, har Uppsala kommun för tredje året i rad tilldelats statsbidrag för att höja 

habiliteringsersättningen. Statsbidraget har betalats ut som en engångsutbetalning till 
brukaren och har tidigare år baserats på deltagarens närvarande hel- eller deltidsdagar 

i verksamheten. 

Utifrån att Socialstyrelsen, till följd av covid-19, ändrat anvisningarna för användandet 

av statsbidraget beslutade omsorgsnämnden 23 september 2020 om att det riktade 

statsbidraget för att höja habiliteringsersättning som en tillfällig extraersättning, även 
skulle gälla för de deltagare som varit hemma med anledning av covid-19. Bidraget 
utbetalades som ett engångsbelopp för år 2020. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 4 maj 2021 

• Bilaga 1, Motion om behållen habiliteringsersättning med anledning av 

coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 28 april 2021 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 

 



 

 

Motion: Bibehållen habiliteringsersättning med anledning av Coronaviruset. 

 

Daglig verksamhet för personer med normöverskridande funktionalitet (ofta benämnt 

“funktionsnedsättning”) ska likna ett vanligt arbete. Idag får deltagarna habiliteringsersättning 

per dag som de deltar i verksamheten, men inte under de dagar de är frånvarande på grund 

av sjukdom. En av de viktigaste insatserna som införts på den ordinarie arbetsmarknaden 

för att minska smittspridningen är den slopade karensdagen.  

 

Människor som är sjuka ska kunna stanna hemma utan att deras ekonomi drabbas. Bland 

personer med normöverskridande funktionalitet  finns många som tillhör en riskgrupp, 

dessutom har de ofta redan en pressad ekonomi. Vi föreslår därför att 

habiliteringsersättningen tillfälligt ska betalas ut till alla deltagare inom daglig verksamhet 

även när man är frånvarande på grund av sjukdom eller på grund av att en tillhör en 

riskgrupp. Vi föreslår även att deltagarna ska behålla habiliteringsersättningen i de fall där 

den dagliga verksamheten behöver stänga helt på grund av exempelvis hög sjukfrånvaro 

eller andra anledningar med koppling till Corona-viruset. Beslutet bör gälla åtminstone så 

länge som karensdagen är slopad, men lämpligen längre på grund av att många inom daglig 

verksamhet tillhör en riskgrupp. 

 

Med anledning av detta yrkar vi att: 

 

- Personer med daglig verksamhet får behålla sin habiliteringsersättning vid frånvaro 

på grund av sjukdom eller på grund av att de tillhör en riskgrupp för smitta, samt ifall 

den dagliga verksamheten helt stänger på grund av Corona-viruset.  

 

- Kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast i 

samband med bokslutet. 

 

Lovisa Johansson (F!) 

Stina Jansson (F!) 

Charlie Strängberg (F!) 
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Omsorgsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-04-28

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 41

Svar på mot ion om bibehållen
habiliteringsersättning med anledning av
coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) m.fl.

OSN-2021-00162

Beslut

Omsorgsnämnden beslutar

1. att föreslå kommunfullmäktige besluta att besvara motionen med
föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj

att personer med daglig verksamhet får behålla sin habiliteringsersättning vid
frånvaro på grund av sjukdom eller på grund av att de tillhör en riskgrupp för
smitta, samt ifall den dagliga verksamheten helt stänger på grund av Corona-
viruset, samt
att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 24 mars 2021
Bilaga, Motion om behållen habiliteringsersättning med anledning av
coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) med flera
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 160

Svar på mot ion om hotellrum mot strukturell
hemlöshet med anledning av coronaviruset
från Lovisa Johansson (FI) med flera

KSN-2020-02116

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI) och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj 2020

att säkra bostad åt hemlösa under Coronapandemin genom att nyttja
överkapaciteten inom hotellbranschen till att upphandla boenden till
strukturellt hemlösa i kommunen, samt
att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 18 maj 2021 § 171
Tjänsteskrivelse daterad 10 maj 2021
Bilaga 1, Motion om hotellrum mot strukturell hemlöshet med anledning av
coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 28 april 2021

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Särskilt yttrande

Tobias Smedberg (V) lämnar ett särskilt yttrande:
Motionärerna hade rätt i sak vid tillfället för motionens inlämnande, men det har nu gått
ett år sedandess och pandemiläget har förändrats. Det är dåligt hanterat av det politiska
minoritetsstyret att man inte kunde leverera ett beslutsförslag på denna motion mycket
snabbare, särskilt med tanke på att pandemirelaterade frågor i regel är av akut karaktär.
Det ska inte behöva ta ett helt år att producera en sida text som svar på en motion där
styret rimligtvis redan från början hade en klar åsikt.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum: 

Protokollsutdrag 2021-05-18 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 171  

Svar på motion om hotellrum mot strukturell 
hemlöshet med anledning av coronaviruset 
från Lovisa Johansson (FI) med flera 

KSN-2020-02116 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI) och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 
motion väckt 25 maj 2020 

• att säkra bostad åt hemlösa under Coronapandemin genom att nyttja 

överkapaciteten inom hotellbranschen till att upphandla boenden till 

strukturellt hemlösa i kommunen, samt 

• att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast 
i samband med bokslutet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 maj 2021 

• Bilaga 1, Motion om hotellrum mot strukturell hemlöshet med anledning av 
coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 28 april 2021 

Beslutsgång 

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet 
bifaller detsamma. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum: 

Protokollsutdrag 2021-05-18 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

Särskilt yttrande 

Tobias Smedberg (V) lämnar ett särskilt yttrande: 
Motionärerna hade rätt i sak vid tillfället för motionens inlämnande, men det har nu gått 
ett år sedan dess och pandemiläget har förändrats. Jag tycker det är dåligt hanterat av 

det politiska minoritetsstyret att man inte kunde leverera ett beslutsförslag på denna 

motion mycket snabbare, särskilt med tanke på att pandemirelaterade frågor i regel är 
av akut karaktär. Det ska inte behöva ta ett helt år att producera en sida text som svar på 
en motion där styret rimligtvis redan från början hade en klar åsikt. 
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om hotellrum mot strukturell 
hemlöshet med anledning av coronaviruset 
från Lovisa Johansson (FI) med flera  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 

motion väckt 25 maj 2020 

• att säkra bostad åt hemlösa under Coronapandemin genom att nyttja 

överkapaciteten inom hotellbranschen till att upphandla boenden till 

strukturellt hemlösa i kommunen, samt 

• att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast 
i samband med bokslutet. 

Beredning 

Ärendet har beretts av socialförvaltningen och kommunledningskontoret. 
Perspektiven för näringsliv, barn och jämställdhet bedöms inte relevanta med 

föreliggande förslag till beslut. 

Socialnämnden har behandlat ärendet 28 april 2021 och föreslagit att motionen avslås.  

Föredragning 

Socialnämnden arbetar aktivt för att förebygga avhysningar genom förvaltningens 

vräkningsförebyggande arbete. Hyresvärdarna har enligt lagstiftningen skyldighet att 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-05-10 KSN-2020-02116 

  
Handläggare:  

Ulf Eiderbrant 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
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informera socialtjänsten innan de säger upp en hyresgäst på grund av hyresskulder 
eller störningar.  

När det kommer in ett meddelande från en hyresvärd till förvaltningens 
vräkningsförebyggare så tar de kontakt med berörd person och med hyresvärden för 
att erbjuda hjälp och diskutera en lösning. I regel kan då en avhysning undvikas.  

Om en uppsägning handlar om en bristande betalningsförmåga på grund av försämrad 

ekonomi så är en avhysning sällan önskvärd för hyresvärden. För att förhindra en 
avhysning kan bistånd med försörjningsstöd vara en möjlighet om andra lösningar inte 
är möjliga. Rätten till försörjningsstöd prövas enligt socialtjänstlagen 4 kap 1§. 

En avhysning riskerar ofta att leda till svårigheter för personen att ta sig tillbaka in på 

bostadsmarknaden. En viktig åtgärd för att förhindra att personer hamnar i hemlöshet 
är därför att förebygga avhysningar. De insatser som socialtjänsten kan hjälpa till med 

vid akut hemlöshet som jourlägenhet eller boende på vandrarhem, är kortvariga 
insatser och det är viktigt att personen kan ta sig vidare till att ordna en bostad på egen 
hand för att inte fastna i insatser från socialtjänsten. Boende på hotellrum kan inte vara 

annat än en tillfällig insats vid ett akut behov av bostad.  

Under 2020 har det skett en ökning av antalet meddelanden om uppsägning av 

hyreskontrakt till socialtjänsten från hyresvärdar i Uppsala. Om det i sin tur har 

inneburit en ökning av antalet avslutade hyreskontrakt är svårare att säga eftersom 

den statistiken saknas och många väljer att flytta frivilligt istället för att invänta en 

avhysning. Kronofogdens statistik över verkställda vräkningar visar inte på en ökning 
av antalet genomförda avhysningar. 

Socialnämnden ansvarar för tillfälliga boendeinsatser till personer som är i akut behov 
av hjälp med bostad. De insatser som då används är boende i jourlägenhet, 

lägenhetshotell eller vandrarhem. Insatsen syftar till att vara en tillfällig lösning i 
avvaktan på att personen kan ordna sitt boende på annat sätt. Insatsen är 

behovsprövad enligt 4 kap 1§ socialtjänstlagen. I januari 2021 hade nämnden 25 
pågående insatser med tillfälliga boendelösningar.   

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 maj 2021 

• Bilaga 1, Motion om hotellrum mot strukturell hemlöshet med anledning av 
coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 28 april 2021 

 

Kommunledningskontoret 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 

Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 



 

 

Motion: Hotellrum mot strukturell hemlöshet med anledning av Coronaviruset. 

 

Socialtjänsten, samhällets yttersta skyddsnät, står inför tuffa prioriteringar. I detta läge är 

det viktigt att de mest utsatta, vare sig det är ekonomiskt eller socialt, inte drabbas av en 

ännu svårare situation. Invånare med otrygg boendesituation riskerar att råka ännu mer illa 

ut under Coronakrisen. Människor med otrygg inkomst riskerar att både bli skuldsatta och 

förlora sin bostad. Särskilt andra- och tredjehandshyresgäster riskerar att med mycket kort 

varsel bli av med sin bostad. 

 

Samtidigt står hotell i Uppsala kommun tomma då turismen och konferenser nästan helt 

upphört. Ett hotellrum utan tillgång till kök är inte det mest optimala lösningen för människor 

som behöver bostad, men det är en enkel och snabb lösning för att få ett bekvämt tak över 

huvudet samtidigt som kommunens företag får en ny inkomstkälla. Därför vill vi att 

kommunen ska nyttja den överkapacitet det nu finns på hotell. I dessa tider av otrygghet och 

smittspridning vill vi varken ha invånare som flyttar runt i onödan, eller belasta dem med 

extra oro. 

 

Med anledning av detta yrkar vi att: 

 

- Säkra bostad åt hemlösa under Coronapandemin genom att nyttja överkapaciteten 

inom hotellbranschen till att upphandla boenden till strukturellt hemlösa i kommunen.  

 

- Kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast i 

samband med bokslutet. 

 

Lovisa Johansson (F!) 

Stina Jansson (F!) 

Charlie Strängberg (F!) 

 



Uppsala 
kommun 
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Socialnämnden Datum: 

Protokoll 2021-04-28 

§71 

Svar på motion om hotellrum mot strukturell 
hemlöshet med anledning av coronaviruset 
från Lovisa Johansson (Fl) med flera 

SCN-2021-00175 

Beslut 

Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (Fl), Stina Jansson (Fl), och Charlie Strängberg (Fl) föreslår i en 

motion väckt 25 maj 

• att säkra bostad åt hemlösa under Coronapandemin genom att nyttja 

överkapaciteten inom hotellbranschen till att upphandla boenden till 

strukturellt hemlösa i kommunen, samt 

e att kostnaderna särredovisas så att kom muncentral ersättning kan utgå senast 

i samband med bokslutet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 22 mars 2021 

• Bilaga, Motion om hotellrum mot strukturell hemlöshet med anledning av 

coronaviruset från Lovisa Johansson (Fl) med flera 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 161

Svar på mot ion om jämlikhetskommission
från Tobias Smedberg (V)

KSN-2020-02118

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 25 maj 2020 att kommunfullmäktige ger
kommunstyrelsen i uppdrag att snarast möjligt återkomma med ett förslag till
inrättande av samt direktiv för en politiskt oberoende jämlikhetskommission.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 18 maj 2021 § 172
Tjänsteskrivelse daterad 3 maj 2021
Bilaga, Motion om jämlikhetskommission från Tobias Smedberg (V)

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkande med motiveringen:
Svaret som nämnden lämnas är i sig fylligt och säkert formellt riktigt. Vi vill dock tillföra
och understryka att det är ett reellt problem för de elever som i vardagen kanske bara har
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

skollunchen som måltid under dagarna. Ett fåtal, men för just de eleverna ett stort
problem. I svaret redogörs för åtgärder som genomförts i skolorna men ett perspektiv
som glöms är det som vi i Vänsterpartiet ofta lyfter, nämligen risken för stigmatisering av
försörjningsstödstagare. Att hämta mat på skolan kan vara utpekande och kan göra att
man avstår. Ett kupongsystem är ofta bättre då det ges till alla elever. Ett förslag för
framtiden till Uppsalas skolor. I svaret lyfts också regelverket kring försörjningsstöd upp
vilket är bra eftersom detta påverkar besluten. Men som ofta så kan detta också innebära
svårigheter att faktiskt uppmärksamma och hjälpa de elever som verkligen behöver stöd.
Att det inte kommit in några ansökningar med anledning av läget kan uttolkas på två
sätt. Antingen är lösningen från skolorna fungerande eller så är stigmatiseringen så stark
att barn till försörjningsstödstagare avstår från sin skollunch. Skulle så vara fallet är det
något som vi måste beakta. Detta bör vara av intresse för nämnden och frågan borde
kunna ingå i den brukarundersökning som är på gång. Med tanke på att framtiden kan
innehålla fler pandemier och kriser så bör vi vara intresserade av att veta. Det kan också
bli ett underlag för hur våra gymnasieskolor kan agera i framtiden och borde alltså vara
av intresse även för Utbildningsnämnden.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum: 

Protokollsutdrag 2021-05-18 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 172  

Svar på motion om jämlikhetskommission 
från Tobias Smedberg (V) 

KSN-2020-02118 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 25 maj 2020 att kommunfullmäktige ger 
kommunstyrelsen i uppdrag att snarast möjligt återkomma med ett förslag till 

inrättande av samt direktiv för en politiskt oberoende jämlikhetskommission. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 maj 2021 

• Bilaga, Motion om jämlikhetskommission från Tobias Smedberg (V) 

Yrkande 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till 
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag. 

Reservation 

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (växel) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om jämlikhetskommission 
från Tobias Smedberg (V)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 
Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 25 maj 2020 att kommunfullmäktige ger 
kommunstyrelsen i uppdrag att snarast möjligt återkomma med ett förslag till 
inrättande av samt direktiv för en politiskt oberoende jämlikhetskommission.   

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret. 

Föredragning 

Jämlikhet är en mycket viktig fråga, inte bara på ett individuellt plan utan även för 
samhället som helhet. Dessutom riskerar ojämlikheten att öka i kölvattnet av den 
pandemi vi nu befinner oss i. Därför är frågan väldigt angelägen. Dock är inte Uppsala i 
en unik situation utan detta är något vi delar med övriga Sverige.  

En omfattande utredning, En gemensam angelägenhet (SOU 2020:46), har nyligen 
överlämnat ett gediget betänkande i vilket rekommendationer och förslag lämnas 
inom en rad olika områden i syfte att uppnå en ökad jämlikhet i Sverige. I betänkandet 
lämnas förslag inom bland annat de tre områden som motionären vill att en ny 
jämlikhetskommission ska fokusera på: bostäder för alla, trygga jobb och välfärd att 
lita på.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-05-03 KSN-2020-02118 
  
Handläggare:  
Anna Malmström 

 
 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Det är inte samhällsekonomiskt försvarbart att varje kommun som har problem med 
jämlikheten ska tillsätta en egen kommission. Istället bör kommunerna, liksom 
företrädare på regional och nationell nivå, utgå från det jobb som redan är gjort av den 
nationella jämlikhetskommissionen och överväga vilka av förslagen som är lämpliga 
att gå vidare med i syfte att uppnå en ökad jämlikhet i hela Sverige. 

Vidare arbetar Uppsala kommun redan aktivt för att motverka olika aspekter av 
ojämlikhet. Till exempel har kommunens verksamheter ett jämlikhetsperspektiv i 
arbetet med kommunfullmäktiges inriktningsmål 4 ”Uppsala ska vara jämlikt och 
inkluderande med goda förutsättningar för folkhälsa och livskvalitet”. Vidare beaktas 
jämlikhetsfrågor som berör bostäder för alla i handlingsplanen Bostad för alla, i 
Bostadsförsörjningsprogrammet, som är på remiss, samt i kommunens 
lokalförsörjningsplaner. Arbetsmarknadsnämnden, Näringslivsprogrammet och 
kommunens egen ansats med heltid som norm för alla kommunalt anställda beaktar 
jämlikhetsfrågor som berör trygga jobb.  

Kommunens jämlikhetsarbete kan förbättras och i vissa delar effektiviseras, men det 
bedöms inte vara motiverat att inrätta en egen jämlikhetskommission i Uppsala. 
Särskilt inte mot bakgrund av att en nationell jämlikhetskommission precis avslutat ett 
motsvarande arbete.   

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 3 maj 2021 
• Bilaga, Motion om jämlikhetskommission från Tobias Smedberg (V) 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 

 



 

                    Vänsterpartiet 
                         uppsala.vansterpartiet.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige           2020-05-01 

 

Inrätta en jämlikhetskommission 
 

Ojämlikheten ökar. Den rikaste procenten av befolkningen blir allt rikare och resten av 

befolkningen halkar efter. Sverige är det OECD-land där ojämlikheten växer snabbast. 

Och denna ojämlikhet förgör vårt samhälle. Forskning visar hur ojämlika samhällen är 

underlägsna de mer jämlika samhällena. I jämlika samhällen är brottsligheten lägre, 

folkhälsan bättre, människor lever längre och befolkningen skattar sitt välbefinnande 

högre. Det är så fiffigt att även den som har det ganska bra från början, får det än 

bättre när jämlikheten ökar och fler får tillgång till samhällets rikedomar. Uppsala 

behöver kraftsamla för att bygga ett jämlikt samhälle. Uppsala behöver en 

jämlikhetskommission.  

 

Ojämlikheten har sedan länge gjort sig påmind i Uppsala kommun. Och nu när 

Coronapandemin slår mot vårt samhälle blir ojämlikheten än mer tydlig. De som förlorar mest 

på ojämlikheten är också de som drabbas hårdast av Corona. Underbetalda 

välfärdsarbetare, trångbodda och hemlösa, timvikarier och personer utan trygga 

anställningar. Fattigpensionärer och familjer som får gå till Stadsmissionen för att få en kasse 

mat som de egna pengarna inte räcker till.  

 

Men ojämlikheten är inte bara en katastrof på ett individuellt plan. Den skapar också 

förödelse i vår samhällsekonomi. Ojämlikheten är ett bränsle för kriminalitet, osäkerhet och 

otrygghet. Kostnaderna för detta är enorma och fler kameror, ordningsvakter och poliser kan 

inte göra mer än att bekämpa symptomen, men aldrig orsaken till detta samhällsproblem. 

Ojämlikheten försämrar folkhälsan vilket leder till stora kostnader i form av sjukfrånvaro och 

sjukvårdsbehov. Ojämlikheten leder till att arbetsköpare får svårare att finna arbetskraft vilket 

hämmar såväl offentlig som privat sektors möjligheter att utveckla tjänster och produkter. 

Ojämlikheten försvårar för klimatomställning genom att de som är de största utsläpparna 

kommer undan från sitt ansvar. Ojämlikheten skapar motsättningar och undergräver 

förtroendet för det demokratiska samhället. Kostnaden för det går inte ens att mäta.  

 

Kommunens eget jämlikhetsarbete försvåras genom att den kommunala verksamheten och 

politiken är upptagna med att trampa vatten för att hålla näsan över ytan och klara ekonomin 

och verksamheten för året. Men ska jämlikhetsarbetet ge resultat krävs ett mer långsiktigt 

arbete som ser de långsiktiga effekterna, som ser vikten av att en del av verksamheten kan 

behöva göra en insats som ger resultat i en annan del av verksamheten, och som inte 

undergrävs av kortsiktiga partipolitiska intressen.  

 

Vänsterpartiet vill att kommunen inrättar en jämlikhetskommission. Den bör vara sammansatt 

av olika samhällsintressen och sakkunniga. Den bör vara fristående partipolitik för att 

självmant kunna lägga fram de konkreta åtgärder kommissionen anser behöver realiseras för 

att Uppsala återigen ska bli en allt mer jämlik kommun.  

 

 

 

 



 

 

Kommissionen bör ha i uppdrag att lägga fram förslag inom tre områden vi sedan tidigare vet 

har stor betydelse ur ett jämlikhetsperspektiv:  

 

1. Bostäder för alla 

I Uppsala har det byggts många bostäder under senare år. Det är bra. Men det har 

främst byggts bostäder som tvingar människor till hög skuldsättning eller som helt 

stänger dörren för människor med låga eller genomsnittliga löner. Bostäder saknas 

helt för många med särskilda behov, till exempel personer som behöver LSS-

bostäder eller boenden för äldre. Bostadskrisen som Uppsala befinner sig i är en 

starkt bidragande orsak till den växande ojämlikheten. 

 

2. Trygga jobb 

Coronapandemin har visat hur osäker arbetsmarknaden är för många löntagare. 

Personer som i år efter år går på otrygga timanställningar och inte kvalar in till a-

kassa, välfärdsarbetare med så låg lön att de inte har råd ens med det nödvändigaste 

och som blir ännu fattigare när de går i pension. Arbetsgivare, även kommunen, som 

använder sig av allmän visstidsanställning och staplar korta kontrakt på varandra utan 

trygghet för den arbetande. Det är en i högsta grad kommunal angelägenhet att göra 

det som står i kommunens makt för att öka tryggheten för vanligt folk på 

arbetsmarknaden.  

 

3. Välfärd att lita på 

Välfärden utsätts år efter år för krav på besparingar och effektiviseringar. En del av 

dessa genomförs utan att kvaliteten i eller tillgången till välfärd påverkas, men många 

av sparbetingen går ut över innehållet i vår välfärd. Det blir allt svårare för 

kommuninvånarna att kunna lita på att välfärden finns där när vi behöver den. Fler 

hänvisas till privata lösningar som formas utifrån betalningsförmåga, inte utifrån 

behov. De demografiska förändringarna i vårt samhälle gör att arbetskraften riskerar 

att inte räcka till för att samhället ska kunna erbjuda en bra nivå på välfärd. Det 

kommer slå hårdast mot dem som redan förlorar mest på ojämlikheten.  

 

Utöver dessa tre centrala områden ska jämlikhetskommissionen ha ett fritt uppdrag att själva 

forma problemformuleringar och möjliga lösningar. Jämlikhetskommissionen ska verka under 

en begränsad tidsperiod och presentera förslag till beslut direkt till kommunstyrelsen som bär 

det samordnande ansvaret för genomförande.   

 

 

Mot bakgrund av ovanstående yrkar Vänsterpartiet: 

 

att Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att snarast möjligt återkomma med 

ett förslag till inrättande av samt direktiv för en politiskt oberoende jämlikhetskommission. 

 

 

 

 

Tobias Smedberg (v)   
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 162

Svar på mot ion om t illfälligt höjt
försörjningsstöd för barnfamiljer från St ina
Jansson (FI) med flera

KSN-2020-02124

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj 2020 att försörjningsstödet för de familjer som har barn i
gymnasieutbildning höjs från och med gymnasieskolornas stängning.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 18 maj 2021 § 173
Tjänsteskrivelse daterad 10 maj 2021
Bilaga 1, Motion om tillfälligt höjt försörjningsstöd för barnfamiljer från Stina
Jansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 29 april 2021

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum: 

Protokollsutdrag 2021-05-18 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 173  

Svar på motion om tillfälligt höjt 
försörjningsstöd för barnfamiljer från Stina 
Jansson (FI) med flera 

KSN-2020-02124 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 
motion väckt 25 maj 2020 att försörjningsstödet för de familjer som har barn i 

gymnasieutbildning höjs från och med gymnasieskolornas stängning. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 maj 2021 

• Bilaga 1, Motion om tillfälligt höjt försörjningsstöd för barnfamiljer från Stina 
Jansson (FI) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 29 april 2021 

Beslutsgång 

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Tobias Smedberg (V) lämnar ett särskilt yttrande: 
Svaret som nämnden lämnas är i sig fylligt och säkert formellt riktigt. Vi vill dock tillföra 

och understryka att det är ett reellt problem för de elever som i vardagen kanske bara har 
skollunchen som måltid under dagarna. Ett fåtal, men för just de eleverna ett stort 

problem. I svaret redogörs för åtgärder som genomförts i skolorna men ett perspektiv 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum: 

Protokollsutdrag 2021-05-18 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

som glöms är det som vi i Vänsterpartiet ofta lyfter, nämligen risken för stigmatisering av 
försörjningsstödstagare. Att hämta mat på skolan kan vara utpekande och kan göra att 
man avstår. Ett kupongsystem är ofta bättre då det ges till alla elever. Ett förslag för 

framtiden till Uppsalas skolor. I svaret lyfts också regelverket kring försörjningsstöd upp 
vilket är bra eftersom detta påverkar besluten. Men som ofta så kan detta också innebära 
svårigheter att faktiskt uppmärksamma och hjälpa de elever som verkligen behöver stöd. 

Att det inte kommit in några ansökningar med anledning av läget kan uttolkas på två 

sätt. Antingen är lösningen från skolorna fungerande eller så är stigmatiseringen så stark 
att barn till försörjningsstödstagare avstår från sin skollunch. Skulle så vara fallet är det 

något som vi måste beakta. Detta bör vara av intresse för nämnden och frågan borde 
kunna ingå i den brukarundersökning som är på gång. Med tanke på att framtiden kan 

innehålla fler pandemier och kriser så bör vi vara intresserade av att veta. Det kan också 
bli ett underlag för hur våra gymnasieskolor kan agera i framtiden och borde alltså vara 

av intresse även för Utbildningsnämnden. 
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om tillfälligt höjt 
försörjningsstöd för barnfamiljer från Stina 
Jansson (FI) med flera 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 

motion väckt 25 maj 2020 att försörjningsstödet för de familjer som har barn i 

gymnasieutbildning höjs från och med gymnasieskolornas stängning. 

Beredning 

Ärendet har beretts av arbetsmarknadsförvaltningen och kommunledningskontoret.  

Information om lunch för gymnasielever har inhämtats från utbildningsförvaltningen 

och de fristående skolornas nätverk. 

Perspektiven för näringsliv och jämställdhet bedöms inte relevanta med föreliggande 

förslag till beslut. Barnperspektivet har beaktats enligt nedan. 

Arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet 29 april 2021 och föreslagit att 

motionen avslås. Ledamoten för (V) lämnade ett särskilt yttrande. 

Föredragning 

Ekonomiskt bistånd är välfärdssystemets yttersta skyddsnät och ska vara ett 

komplement till samhällets generella system och ge hjälp när de generella systemen är 

otillräckliga eller när ersättning inte kan beviljas.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-05-10 KSN-2020-02124 

  
Handläggare:  

Karin Reuterdahl 
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Sida 2 (3) 

 

Den enskildes rätt till bistånd regleras i 4 kap 1 § i socialtjänstlagen (SoL) och biståndet 
består av försörjningsstöd och ekonomiskt bistånd till livsföringen i övrigt. 
Försörjningsstödet är uppdelat i två delar; dels en norm som gäller för hela landet 

(riksnormen), dels en del som gäller rätt till ersättning för skäliga kostnader utanför 
riksnormen för ett antal andra behovsposter. I livsföringen i övrigt ingår det bistånd 
som den enskilde kan behöva för att vara tillförsäkrad en skälig levnadsnivå. Den 
skäliga levnadsnivån är inte fastställd till ett visst belopp och kan även innebära andra 
värden än pengar.  

Riksnormen för försörjningsstöd tillsammans med skäliga kostnader för vissa andra 

behov avgör nivån på det ekonomiska biståndet och anges i totalsummor. Beloppen 
ska täcka kostnader för de produkter som behövs i ett hushåll för att man på ett 

tillfredsställande sätt ska kunna klara av vardagens behov. Totalsummorna för de 
personliga kostnaderna är beräknade för barn och ungdomar i olika åldrar och för 

vuxna ensamstående respektive sammanboende. För de gemensamma 

hushållskostnaderna anges summor som är baserade på hushållets storlek. Enligt SoL 
och Socialstyrelsens allmänna råd om ekonomiskt bistånd (SOFS 2013:1) kan det 
finnas särskilda skäl till att beräkna kostnaderna till en högre nivå. 

Rätten till ekonomiskt bistånd bygger på en individuell behovsbedömning. Det skiljer 
ekonomiskt bistånd från de flesta andra bidragssystemen då det är helt relaterat till det 
enskilda hushållets behov. Den individuella bedömningen präglas av ett 

helhetsperspektiv på hushållets totala situation och oavsett orsak ska varje persons 

behov utredas individuellt och socialtjänsten ska bedöma vilket bistånd personen 
behöver för att tillgodose sina behov och nå skälig levnadsnivå. 

Socialtjänsten har ett ansvar att synliggöra barns situation i handläggningen av 

ekonomiskt bistånd. Enligt socialtjänstlagen ska barns situation beaktas, utredas och 
redovisas när en ansökan om ekonomiskt bistånd kommer in. Besluten ska vara 

motiverade med hänsyn till barns situation och det ska finnas en tydlig koppling till hur 
familjens villkor påverkar barnen. En helhetsbedömning görs utifrån barnets behov 
och situation. 

I nuvarande situation med en pågående pandemi som innebär att gymnasieelever har 
sin undervisning på distans har skolorna haft olika sätt att ordna lunch för eleverna. 

Elever som är i behov av lunch har kunnat anmäla detta till sin skola. De kommunala 

skolorna har i omgångar betalat ut lunchersättning till samtliga elever. Från mitten av 
februari kan eleverna istället hämta matlådor vid närliggande förskolor med 

tillagningskök. Elever i fristående skolor kan hämta matlådor i anslutning till skolan 
eller ett externt kök och vid en skola har eleverna matkort som ger möjlighet att äta på 

olika restauranger. 

Socialtjänst - Ekonomiskt bistånd, som ansvarar för ekonomiskt bistånd i Uppsala 

kommun, har under pandemin inte haft något ökat inflöde av ansökningar av 
ekonomiskt bistånd avseende hushållens behov utifrån skollunch. Det tyder på att 
skolornas sätt att hantera lunch för elever på distans har fungerat bra. 

Socialtjänsten kan också med stöd i lag och allmänna råd beräkna normen till ett högre 

belopp om individen ansöker om detta och bedömningen är att behovet inte kan 
tillgodoses på annat sätt. 

Mot bakgrund av att rätten till ekonomiskt bistånd prövas individuellt och med hänsyn 

taget till barnperspektiv ser arbetsmarknadsnämnden inte att det finns behov av att 
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generellt höja det ekonomiska biståndet för familjer med barn som studerar på 
gymnasiet och har distansstudier.  

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 maj 2021 

• Bilaga 1, Motion om tillfälligt höjt försörjningsstöd för barnfamiljer från Stina 

Jansson (FI) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 29 april 2021 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 

Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 

 



 

 

Motion: Tillfälligt höjt försörjningsstöd för barnfamiljer 

 

Med anledning av Covid-19 har Uppsala kommuns gymnasieskolor stängt och istället ges 

gymnasielever utbildning på distans. För de barn vars familjer uppbär försörjningsstöd 

innebär det att barn som vanligtvis äter lunch i skolan, under en tid framöver kommer att 

behöva äta hemma. För en del barn är målet i skolan, det enda målet lagad mat man får på 

en dag. Att barnen studerar hemma kommer innebära ökade kostnader för familjen. Därför 

vill vi se en tillfällig höjning av försörjningsstödet för berörda familjer för att minska den 

ekonomiska pressen. Vid det fall att kommunens skolor och förskolor kommer stängas, ska 

detta omfatta alla barnfamiljer med barn i förskola/grundskola/gymnasieskola.  

 

 

Med anledning av detta yrkar vi att: 

 

- Försörjningsstödet för de familjer som har barn i gymnasieutbildning höjs från och 

med gymnasieskolornas stängning.  

 

Stina Jansson (F!) 

Lovisa Johansson (F!) 

Charlie Strängberg (F!) 



Uppsala 
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Arbetsmarknadsnämnden Datum: 

Protokoll 2021-04-29 

§52 

Svar på motion om tillfälligt höjt 
försörjningsstöd för barnfamiljer från Stina 
Jansson (Fl) 

AM N-2021-00097 

Beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (Fl), Stina Jansson (Fl), och Charlie Strängberg (Fl) föreslår i en 

motion väckt 25 maj att försörjningsstödet för de familjer som har barn i 

gymnasieutbildning höjs från och med gymnasieskolornas stängning. 

Mot bakgrund av att rätten till ekonomiskt bistånd prövas individuellt och med hänsyn 

taget till barnperspektiv ser arbetsmarknadsnämnden inte att det finns behov av att 

generellt höja det ekonomiska biståndet för familjer med barn som studerar på 

gymnasiet och har distansstudier. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 25 februari 2021 

• Bilaga, Motion om tillfälligt höjt försörjningsstöd för barnfamiljer från Stina 

Jansson (Fl) med flera 

Särskilt yttrande 

Torbjörn Björlund (V) anmäler särskilt yttrande enligt: 

I den motion som lyfts av Fi så uppmärksammas den situation som uppstår när 

gymnasieskolorna i Uppsala under pandemin övergått till distansundervisning. 

De elever som då har svårigheter att få äta sin skollunch kan då bli drabbade. Det 

gäller framför allt barn i familjer som uppbär försörjningsstöd. 

Forts. sidan 10 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 
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Arbetsmarknadsnämnden Datum: 

Protokoll 2021-04-29 

Svaret som nämnden föreslås lämna är i sig fylligt och säkert formellt riktigt. 

Förslaget skulle kunna vara att motionen anses besvarad, men det är en mindre 

viktig fråga. 

Vi menar att det är ett reellt problem för de elever som i vardagen kanske bara 

har skollunchen som måltid under dagarna. Ett fåtal, men för just de eleverna ett 

stort problem. 1 svaret redogörs för åtgärder som genomförts i skolorna men ett 

perspektiv som glöms är det som vii Vänsterpartiet ofta lyfter, nämligen risken 

för stigmatisering av försörjningsstödstagare. Att hämta mat på skolan kan vara 

utpekande och kan göra att man avstår. Ett kupongsystem är ofta bättre då det 

ges till alla elever. Ett förslag för framtiden till Uppsalas skolor. 

1 svaret lyfts också regelverket kring försörjningsstöd upp vilket är bra eftersom 

detta påverkar besluten. Men som ofta så kan detta också innebära svårigheter 

att faktiskt uppmärksamma och hjälpa de elever som verkligen behöver stöd. 

Att det inte kommit in några ansökningar med anledning av läget kan uttolkas 

på två sätt. Antingen är lösningen från skolorna fungerande eller så är 

stigmatiseringen så stark att barn till försörjningsstödstagare avstår från sin 

skollunch. Skulle så vara fallet är det något som vi måste beakta. Detta bör vara 

av intresse för nämnden och frågan borde kunna ingå i den brukarundersökning 

som är på gång. Med tanke på att framtiden kan innehålla fler pandemier och 

kriser så bör vi vara intresserade av att veta. 

Det kan också bli ett underlag för hur våra gymnasieskolor kan agera i framtiden 

och borde alltså vara av intresse även för Utbildningsnämnden. 

Justerandes signatur 

  

Utdragsbestyrkande 

 

7/ - 

  



Sida 47(57)

Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 163

Svar på mot ion om utvärdering av åtgärder
inom daglig verksamhet i ljuset av covid-19
från Jonas Petersson (C) med flera

KSN-2020-02626

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Jonas Petersson (C), Diana Zadius (C) och Mikael Eriksson (C) föreslår i en motion väckt
31 augusti 2020

att ge omsorgsnämnden i uppdrag att ta fram en redogörelse för på vilket sätt
de olika aktörerna inom den dagliga verksamheten har vidtagit åtgärder samt
vilka konsekvenser detta medfört, samt
att ge omsorgsnämnden tillsammans och idrotts- och fritidsnämnden i
uppdrag att tillsammans se hur verksamheterna kan samverka för ökad fysisk
aktivitet och ökat välbefinnande.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 maj 2021 § 154
Tjänsteskrivelse daterad 4 maj 2021
Bilaga 1, Motion om utvärdering av åtgärder inom daglig verksamhet i ljuset av
covid-19 från Jonas Petersson (C) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 28 april 2021

Yrkande

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Reservat ion

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Särskilt yttrande

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:
Centerpartiet reserverar sig i kommunstyrelsens arbetsutskott mot förslag att besvara
motionen till förmån att bifalla motionen.
Daglig verksamhet är en rättighet enligt lagen om stöd och service till funktionshindrade,
LSS. Utgångspunkten med motionen var att få vidtagna åtgärder dokumenterade för att
lära och utveckla denna rättighetsreform. I motionen beskrivs hur personalen lyft fram
hur positiva effekter uppstått på grund av framtvingade förändringar för att minska
risken för smittspridning. Svaret som Socialdemokraterna, Liberalerna och Miljöpartiet
försöker ge frågan om vilka konsekvenser den förändrade verksamheten inneburit lyser
med sin frånvaro. Större utrymme ges åt att förklara hur Socialstyrelsens ändrade
riktlinjer möjliggjort bibehåller ersättning på 61 kronor per dag även om personen inte
kunnat delta på sin beviljade dagliga verksamhet samt en tillfällig höjning av
dagersättningen under 2020 som möjliggjorts av tillfälliga riktade statsbidrag.
När motion skrevs var Uppsala och Sverige i början av den världsomspännande Covid-
pandemin. Smittan innebar då att framför allt boende för äldre fick stora konsekvenser.
Många äldre fick betala med sitt liv i värsta fall eller i bästa fall med isolering när
verksamheternas rutiner inte fungerade för att stoppa smittspridningen i denna
riskgrupp. Tvärt emot situationen i äldreomsorgen såg vi inte samma lavinartade
smittspridning inom daglig verksamhet, som också var och är en riskgrupp för viruset
SARS-CoV-2 som orsakar Corona. Att Uppsala kommun, som är en av Sveriges kommuner
med störst utbud av daglig verksamhet, med cirka 80 verksamheter i egen regi och
ytterligare 14 andra leverantörer inte ger svar på vilka framgångar de framtvingade
förändringarna resulterat i är en besvikelse för alla som vill utveckla den dagliga
verksamheten.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 154

Svar på mot ion om utvärdering av åtgärder
inom daglig verksamhet i ljuset av covid-19 (C)

KSN-2020-02626

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Jonas Petersson (C), Diana Zadius (C) och Mikael Eriksson (C) föreslår i en motion väckt
31 augusti 2020

att ge omsorgsnämnden i uppdrag att ta fram en redogörelse för på vilket sätt
de olika aktörerna inom den dagliga verksamheten har vidtagit åtgärder samt
vilka konsekvenser detta medfört, samt
att ge omsorgsnämnden tillsammans och idrotts- och fritidsnämnden i
uppdrag att tillsammans se hur verksamheterna kan samverka för ökad fysisk
aktivitet och ökat välbefinnande.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 4 maj 2021
Bilaga 1, Motion om utvärdering av åtgärder inom daglig verksamhet i ljuset av
covid-19 från Jonas Petersson (C) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 28 april 2021

Yrkanden

Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ioner

JonasPetersson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Daglig verksamhet är en rättighet enligt lagen om stöd och service till funktionshindrade,
LSS. Utgångspunkten med motionen var att få vidtagna åtgärder dokumenteradeför att
lära och utveckla denna rättighetsreform. I motionen beskrivs hur personalen lyft fram
hur positiva effekter uppstått på grund av framtvingade förändringar för att minska
risken för smittspridning. Svaret som Socialdemokraterna, Liberalerna och Miljöpartiet
försöker ge frågan om vilka konsekvenser den förändrade verksamheten inneburit lyser
med sin frånvaro. Större utrymme ges åt att förklara hur Socialstyrelsens ändrade
riktlinjer möjliggjort bibehåller ersättning på 61 kronor per dag även om personen inte
kunnat delta på sin beviljade dagliga verksamhet samt en tillfällig höjning av
dagersättningen under 2020 som möjliggjorts av tillfälliga riktade statsbidrag.
När motion skrevs var Uppsala och Sverige i början av den världsomspännande Covid-
pandemin. Smittan innebar då att framför allt boende för äldre fick stora konsekvenser.
Många äldre fick betala med sitt liv i värsta fall eller i bästa fall med isolering när
verksamheternas rutiner inte fungerade för att stoppa smittspridningen i denna
riskgrupp. Tvärt emot situationen i äldreomsorgen såg vi inte samma lavinartade
smittspridning inom daglig verksamhet, som också var och är en riskgrupp för viruset
SARS-CoV-2 som orsakar Corona. Att Uppsala kommun, som är en av Sveriges kommuner
med störst utbud av daglig verksamhet, med cirka 80 verksamheter i egen regi och
ytterligare 14 andra leverantörer inte ger svar på vilka framgångar de framtvingade
förändringarna resulterat i är en besvikelse för alla som vill utveckla den dagliga
verksamheten.

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om utvärdering av åtgärder 
inom daglig verksamhet i ljuset av covid-19 
från Jonas Petersson (C) med flera  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Jonas Petersson (C), Diana Zadius (C) och Mikael Eriksson (C) föreslår i en motion väckt 

31 augusti 2020  

• att ge omsorgsnämnden i uppdrag att ta fram en redogörelse för på vilket sätt 

de olika aktörerna inom den dagliga verksamheten har vidtagit åtgärder samt 

vilka konsekvenser detta medfört, samt 

• att ge omsorgsnämnden tillsammans och idrotts- och fritidsnämnden i 
uppdrag att tillsammans se hur verksamheterna kan samverka för ökad fysisk 

aktivitet och ökat välbefinnande. 

Beredning 

Ärendet har beretts av vård- och omsorgsförvaltningen och kommunledningskontoret. 

Perspektiven för näringsliv, barn och jämställdhet bedöms inte relevanta med 
föreliggande förslag till beslut. 

Omsorgsnämnden har behandlat ärendet 28 april 2021 och föreslagit att motionen 

besvaras med föredragningen i ärendet.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-05-04 KSN-2020-02626 

  
Handläggare:  

Johan Lönnqvist 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Föredragning 

För att minska smittspridning under den pågående pandemin genomförs flera åtgärder 

inom nämndens dagliga verksamheter, både i egen regi och i extern regi. Åtgärderna 
består av anpassningar i verksamheten och lösningar av utförandet i det dagliga 
arbetet för att öka social distansering, exempelvis deltagande på distans, anpassning 

av arbetsuppgifter och aktiviteter så att sociala nära kontakter undviks och 

genomförande av aktiviteter utomhus. Anpassningarna är gjorda efter individuella 
bedömningar utifrån varje deltagares och utförares förutsättningar.  

Den anpassade verkställigheten har gällt sedan 6 april 2020 och har förlängts vid två 
tillfällen under 2020. Den senaste förlängningen gäller tillsvidare från 1 januari 2021. 

Vid förnyat beslut skickas ett informationsbrev till samtliga utförare av daglig 

verksamhet i omsorgsnämndens regi. 

Åtgärderna som har vidtagits kan ha medfört en minskad smittspridning och samtidigt 
underlättat för externa leverantörer att fortsätta bedriva sin verksamhet under de 
svåra omständigheter som pandemin har inneburit, till exempel genom nämndens 

viljeriktning om anpassad verkställighet.  

Anpassningar av transporter till och från daglig verksamhet har genomförts utifrån 

Folkhälsomyndighetens rekommendationer så att deltagarna sitter glesare eller 

kanske som enda passagerare i fordonet. Anpassningen genomfördes 4 maj 2020. 

Omsorgsnämnden fattade under våren 2020 beslut om att habiliteringsersättning ska 

betalas ut till deltagare som inte närvarar på grund av sjukdom eller är oroliga för att bli 

sjuka, samt till deltagare som av sjukvården ordinerats att inte närvara på daglig 
verksamhet. Syftet var att deltagare inte skulle förlora ekonomiskt på att vara hemma 
från sin dagliga verksamhet och att deltagare med sjukdom eller symptom inte skulle 

komma till sin dagliga verksamhet och riskera att smitta andra deltagare eller personal. 

Beslutet gäller till och med 30 juni 2021, men upphör att gälla i förtid om regeringen 

inte förlänger tidsgränsen för det avskaffade karensavdraget för arbetstagare inom den 
ordinarie arbetsmarknaden.  

I september 2020 fattade omsorgsnämnden beslut om att det riktade statsbidraget för 

att höja habiliteringsersättningen som en tillfällig extraersättning, även skulle gälla för 
de deltagare som varit hemma med anledning av pandemin, men som skulle ha varit 

närvarande på sin dagliga verksamhet i vanliga fall. Samma belopp per närvarande dag 

i verksamheten eller dag som deltagare skulle varit närvarande men inte var det, 
utbetalades per dag till deltagarna som ett engångsbelopp för år 2020.  

Tidigare år har statsbidraget endast varit möjligt att få för deltagare som varit 
närvarande på sin dagliga verksamhet, men i och med att Socialstyrelsen ändrade sina 
anvisningar till statsbidraget kunde det hanteras likställt för alla. 

I befintligt förfrågningsunderlag för daglig verksamhet framgår att innehållet i 
verksamheten kan vara aktiviteter med habiliterande inriktning eller 

produktionsinriktade arbetsuppgifter, men med krav om att innehålla minst 60 
minuter hälsofrämjande aktivitet per vecka. Hälsofrämjande aktivitet kan innebära 
fysisk aktivitet och information om kost och livsstilsvanor.  

I dagsläget finns det cirka 80 dagliga verksamheter i egen regi och ytterligare 14 externa 
leverantörer som i sin tur är uppdelade i grupper. Varje arbetsgrupp har olika inriktning 
och en del arbetsgrupper har inriktning mot natur och utevistelse. Eftersom daglig 
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verksamhet ingår i valfrihetssystemet enligt LOV (lagen om valfrihetssystem) i Uppsala, 
ges deltagare möjlighet att välja och byta utförare för att få uppgifter som deltagaren 
trivs med. 

Omsorgsnämnden har ett pågående samarbete tillsammans med idrott- och 
fritidsnämnden och kulturnämnden, och har ingått ett idéburet offentligt partnerskap 

(IOP) med Fyrisgården där nätverket Fritid för alla ingår som en del i partnerskapet. 

Den övergripande målsättningen med överenskommelsen är att skapa förutsättningar 
för en stabil och trygg kultur och fritidsverksamhet för personer med 
funktionsnedsättning i Uppsala kommun, samt att underlätta för föreningar och 
verksamheter som riktar sig till målgruppen att utveckla sina verksamheter.  

Med hjälp av överenskommelsen vill kommunen säkerställa att föreningens 
engagemang och kunskaper om kultur och fritidsverksamhet tas tillvara på och att det 

arbetet vidareutvecklas. Överenskommelsen främjar även föreningens funktion som 
en mötesplats för invånare i Uppsala kommun och samordnare för nätverket Fritid för 
alla. Fritid för alla-dagen arrangeras en gång per år och har syfte till att både etablera 

och inspirera föreningar och organisationer för att få ett utökat utbud av 
fritidsaktiviteter. Deltagare ges även möjlighet att prova på olika aktiviteter. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 4 maj 2021 

• Bilaga 1, Motion om utvärdering av åtgärder inom daglig verksamhet i ljuset av 
covid-19 från Jonas Petersson (C) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 28 april 2021 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 

 



Uppsala, den 5 augusti 2020 

 

 
 
Motion om utvärdering av åtgärder inom daglig 
verksamhet i ljuset av Covid-19 

Under månaderna som följde efter Coronapandemins utbrott har snabba beslut tagits på 
olika nivåer i beslutskedjan och ingen verksamhet har lämnats oberörd. 
 
Uppsala kommun har många verksamheter som behövt anpassa sig till nya förutsättningar 
för att klara sina uppdrag. Vissa har rapporterat problem med smittspridning som även 
inneburit dödsfall orsakade av det nya viruset. Detta måste självklart följas upp i den 
oberoende granskning som kommunen kommer göra för att lära och förbättra rutiner och 
beredskap. 
 
Men det finns även verksamhet i både kommunal, privat och ideell sektor som klarat 
omställningen relativt bra. I Uppsala kommun finns ett stort antal verksamheter som 
bedriver daglig verksamhet för personer som beviljats denna insats enligt lagen om stöd 
och service till vissa funktionshindrade, LSS. Verksamheterna är vana att anpassa sina 
verksamheter eftersom den utgår från de förutsättningar som varje individ har som 
beviljats insatsen. Men även nu, när en yttre förutsättning påverkat LSS-verksamheten 
tycks en anpassning gett bra resultat då smittspridning och dödsfall inom LSS-
verksamheter inte varit anmärkningsvärd hög. Både personal och brukare har till och med 
sett positiva resultat av den förändrade verksamheten. Promenader och stegtävlingar har 
hjälpt många av brukarna att förbättra sin kondition samtidigt som de kunnat behålla den 
sociala kontakten på rekommenderat avstånd. Personal vittnar också om att personer med 
autism och liknande diagnoser haft lättare att knyta sociala kontakter och öppna upp sig när 
verksamheten anpassats med mer fysisk aktivitet. 
 
Det är viktigt att kommunen nu tar tillfället i akt och granskar alla verksamheter för att 
hitta fel och brister. Men det är också viktigt att kommunen dokumenterar och lär sig och 
andra vilka förändringar som under rådande pandemi lett till positiva förändringar. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår Centerpartiet kommunfullmäktige 
 
att ge omsorgsnämnden i uppdrag att ta fram en redogörelse för på vilket sätt de olika 
aktörerna inom den dagliga verksamheten har vidtagit åtgärder samt vilka  konsekvenser 
detta medfört. 
 
att ge omsorgsnämnden tillsammans och idrotts- och fritidsnämnden i uppdrag att 
tillsammans se hur verksamheterna kan samverka för ökad fysisk aktivitet och ökat 
välbefinnande. 
 
 
 
Jonas Petersson (C), gruppledare 
Diana Zadius (C), ledamot i Omsorgsnämnden 
Mikael Eriksson (C), ledamot i Idrott och fritidsnämnden  
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Omsorgsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-04-28

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 42

Svar på mot ion om utvärdering av åtgärder
inom daglig verksamhet i ljuset av covid-19
från Jonas Petersson (C) m.fl.

OSN-2021-00163

Beslut

Omsorgsnämnden beslutar

1. att föreslå kommunfullmäktige besluta att besvara motionen med
föredragningen i ärendet.

Yrkande

Diana Zadius (C) yrkar att omsorgsnämnden ska föreslå kommunfullmäktige bifalla
motionen.

Beslutsgång

Ordföranden ser att det finns två förslag, dels att föreslå kommunfullmäktige besluta
att besvara motionen med föredragningen i ärendet, enligt arbetsutskottets förslag,
dels att omsorgsnämnden ska föreslå kommunfullmäktige bifalla motionen enligt
Diana Zadius (C) yrkande.

Ordförande frågar först om det är nämndens mening att besluta enligt liggande förslag
och frågar sedan om det är nämndens mening att besluta enligt Diana Zadius (C)
yrkande, och finner att nämnden beslutar enligt liggande förslag.
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Omsorgsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2021-04-28

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Sammanfattning

Jonas Petersson (C), Diana Zadius (C) och Mikael Eriksson (C) föreslår i en motion väckt
31 augusti 2020

att ge omsorgsnämnden i uppdrag att ta fram en redogörelse för på vilket sätt
de olika aktörerna inom den dagliga verksamheten har vidtagit åtgärder samt
vilka konsekvenser detta medfört, samt
att ge omsorgsnämnden tillsammans och idrotts- och fritidsnämnden i
uppdrag att tillsammans se hur verksamheterna kan samverka för ökad fysisk
aktivitet och ökat välbefinnande.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 24 mars 2021
Bilaga, Motion om utvärdering av åtgärder inom daglig verksamhet i ljuset av
covid-19 från Jonas Petersson (C) med flera
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 164

Svar på mot ion om bastu i finskt
förvaltningsområde från Artemis Lumarker (V)

KSN-2021-00547

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att Uppsala kommun
skapar och driver en finsk bastuflotte i kommunal regi och arbetar in beslutet i
kommunfullmäktiges budget för nästkommande år.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 18 maj 2021 § 174
Tjänsteskrivelse daterad 11 maj 2021
Bilaga, Motion om bastu i finskt förvaltningsområde från Artemis Lumarker (V)

Yrkanden

Erik Pelling (S) yrkar:
att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Erik Pellings (S) yrkande om
besvarande och mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till motionen och finner
att kommunstyrelsen bifaller Erik Pellings (S) yrkande.

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.
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Protokollsutdrag 2021-05-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ioner

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkande.

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum: 

Protokollsutdrag 2021-05-18 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 174  

Svar på motion om bastu i finskt 
förvaltningsområde från Artemis Lumarker (V) 

KSN-2021-00547 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att Uppsala kommun 
skapar och driver en finsk bastuflotte i kommunal regi och arbetar in beslutet i 

kommunfullmäktiges budget för nästkommande år. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 maj 2021 

• Bilaga, Motion om bastu i finskt förvaltningsområde från Artemis Lumarker (V) 

Yrkanden 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen. 

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till 
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag. 

Reservation 

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (växel) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om bastu i finskt 
förvaltningsområde från Artemis Lumarker (V)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 
Artemis Lumarker (V) föreslår i en motion väckt 25 januari 2021 att Uppsala kommun 
skapar och driver en finsk bastuflotte i kommunal regi och arbetar in beslutet i 
kommunfullmäktiges budget för nästkommande år. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret i samarbete med kulturförvaltningen 
och stadsbyggnadsförvaltningen.  

Föredragning 

Uppsala kommun erbjuder möjlighet till bastubad i Fjällnora friluftsområde. Det finns 
bastu på en fast brygga (jämförbar med en bastuflotte), bastubyggnad och badtunna 
på land. Samtliga är vedeldade och kan hyras för 700 - 3 400 kronor beroende på hur 
många enheter som bokas. Fyrishov erbjuder också en vedeldad bastu att hyra. 

Hösten 2017 kontaktades Uppsala kommun av en privat företagare som erbjuder 
bastuflotte till grupper och företag. Företagaren menade att kommunen konkurrerade 
med hens företag med sin låga prissättning i Fjällnora och på Fyrishov. Efter det gjordes 
en justering av prissättningen på nämnda kommunala anläggningar. Den privata 
företagaren är fortfarande verksam i Uppsala. 

 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunfullmäktige 2021-05-03 KSN-2021-00547 
  
Handläggare:  
Nina Klinge-Nygård 
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Frågan om bastuflotte i kommunal regi har diskuterats i det samråd kommunen bjuder 
in sverigefinnarna till. Samrådet anser att de som är intresserade av bastubad är 
många andra än bara sverigefinnar. En bastuflotte har andra förtecken än de som 
bastun har historiskt sett: renhet och friskhet. En bastuflotte förknippas lätt med fest 
och det anser inte samrådsgruppen att Uppsala kommun som förvaltningsområde för 
finska ska representera. Noteras bör att olika åldersgrupper kan ha olika inställning i 
frågan.  

Som finskt förvaltningsområde har kommunen i samråd med minoriteten inom språk- 
och kulturområdet valt att fokusera på barn och ungas möjligheter till språket i form av 
Suomi-koulu (lördagsskola på finska), småbarnsverksamhet och barnteater. Bibliotek 
Uppsala har uppdrag att erbjuda läsecirklar, köpa in finskspråkig media och erbjuda till 
exempel författarbesök och föreläsningar. Äldrenämnden erbjuder äldre sverigefinnar 
öppen och förebyggande verksamhet på finska.  

Kommunen strävar efter att evenemangen erbjuder både sverigefinsk och finsk kultur, 
helst på finska för att de språkliga domänerna är få. Alla, både sverigefinnar och 
intresserad allmänhet, är välkomna att ta del av den verksamhet som erbjuds.  

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 3 maj 2021 
• Bilaga, Motion om bastu i finskt förvaltningsområde från Artemis Lumarker (V) 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström  
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör  
 

 



                    Vänsterpartiet 

                         www.uppsalavanstern.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige                     2020-12-14 

 

Bastudags i finska förvaltningsområdet 
 

Uppsala kommun är sedan år 2010 ett finskt förvaltningsområde. Det innebär bland annat att 

kommunen ska främja det finska språket och den finska minoritetens möjlighet att behålla 

och utveckla sin kultur i Sverige. Det finns också ett särskilt ansvar att främja barns 

utveckling av en kulturell identitet och användning av det egna minoritetsspråket. 

 

I Lindesberg finns en kommunal bastuflotte som en del i arbetet och symbol för att 

kommunen är ett finskt förvaltningsområde. En strålande idé som skulle passa bra även i 

Uppsala. Vi skulle dels erbjuda en plats som främjar finsk kulturell identitet och dels ge 

möjligheter för alla att ta del av denna. Det kommer därutöver erbjuda uppsalaborna ännu en 

aktivitet som uppmuntrar till bad och socialt umgänge. Bastun skulle även bli en naturlig 

samlingsplats för aktiviteter som kopplar till finsk kultur. Dessutom skulle finskan naturligt 

kunna ta plats vid bastun genom exempelvis uppsatta finska texter och en radio som spelar 

finska program. 

 

Kort sagt är en bastu ett enkelt sätt att såväl berika Uppsala som ett led i arbetet för 

främjandet av finsk kultur som finskt förvaltningsområde. En flottbastu vore ytterligare ett steg 

för mer inkludering och ett samhälle för alla. 

 

 

Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet: 

 

att Uppsala kommun skapar och driver en finsk bastuflotte i kommunal regi, 

 

att beslutet arbetas in i kommunfullmäktiges budget för nästkommande år. 

 

 

 

 

Artemis Lumarker (V) 
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 165

Svar på mot ion om återvandring från Linnea
Bjuhr (SD)

KSN-2021-00931

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Linnea Bjuhr (SD) föreslår i en motion väckt 22 mars 2021 att

i lämplig förvaltning inrätta en avdelning som ska ge råd och stöd för
återvandring, särskilt riktat till de som studerar långvarigt på SFI, uppbär
försörjningsstöd, personer med avvisningsbeslut och personer som lever en
kriminell livsstil,
att avdelningen ska utbilda berörd personal i kommunen om återvandring,
att ge arbetsmarknadsnämnden i uppdrag att underlätta för återvandring med
särskilt fokus på ”cost-benefit” utifrån nämndens ansvar, där även ekonomiska
incitament inom lagliga ramar erbjuds vid individuell efterfrågan på
återvandring, samt
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda efterfrågan av återvandring och
återkomma till fullmäktige med förslag på ytterligare åtgärder för att
underlätta för frivillig återvandring.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 maj 2021 § 155
Tjänsteskrivelse daterad 9 april 2021
Bilaga, Motion om återvandring från Linnea Bjuhr (SD)

Yrkanden

Stefan Hanna (-) yrkar:
att bifalla motionens fjärde att-sats.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2021-05-26

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Jonas Segersam (KD) yrkar:
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att identifiera på vilka sätt personer som önskar
återvända till sina hemländer kan, vad gäller de kommunala instanser de har kontakt
med, få bättre information och stöd i processen att flytta tillbaka, och därmed anses
motionen besvarad.

Beslutsgång

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslag om avslag till motionens fjärde att-
sats (4) mot Stefan Hannas (-) bifallsyrkande av densamma och finner att
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot Jonas Segersams (KD)
yrkande om besvarande av motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller
arbetsutskottets förslag.

Reservat ioner

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Vi yrkade att kommunstyrelsen skulle ges i uppdrag att identifiera på vilka sätt personer
som önskar återvända till sina hemländer kan, vad gäller de kommunala instanser de
har kontakt med, få bättre information och stöd i processen att flytta tillbaka, och
därmed skulle motionen anses besvarad.

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Det är rimligt att kommunen utreder om det finns ett intresse för återvandring och i så fall
dess omfattning. Många personer som kommit till Sverige de senaste åren kan sannolikt
känna sig besvikna över hur dåligt det svenska samhället lyckats integrera dem in i
självförsörjning och att börja se sig som en del av det positiva samhällsbygget i Uppsala.
Eftersom många saknar ekonomiska förutsättningar för en eventuell återvandring kan
det vara värdefullt att försöka förstå under vilka förutsättningar en återvandring kan
vara önskvärd.

Särskilda yttranden

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) lämnar ett
särskilt yttrande:
I Uppsala kommun finns många integrationsprojekt, men mycket lite stöd till den som
fått avslag på sin ansökan. Idag är det Migrationsverkets ansvar, men många som fått
avslag lämnar inte Sverige utan lever i det dolda. Vi kan aldrig acceptera att människor
lever i skuggsamhällen och riskerar att utnyttjas under slavliknande förhållanden. Det
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måste vara tydligt vad som gäller, på samma sätt som ett ja ska vara ett ja är ett avslag
ett avslag.
Moderaterna yrkade avslag till SD:s motion och förespråkar istället ett återvändandestöd
som ska fungera som en länk mellan den som fått avslag på sin ansökan och
mottagarlandet.

Simon Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Motionen bygger på att hjälpa människor som flyttat till Uppsala, men vill återvända till
sitt hemland. Det saknas hjärta i politiken om man inte vill stötta dessa människor i något
som kan vara svårt att ordna på egen hand om man fastnat här i en beroendeställning av
sociala insatser. Det blir ju därtill ekonomiskt vansinne att tvinga kvar människor här i
kommunen på kommunens bekostnad om personerna i fråga egentligen vill flytta
härifrån till en tillvaro där de kan stå på egna ben.
Med anledning av att undertecknad behövdeavvika från mötet i förtid kunde yrkandena
inte framföras formellt.
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§ 155

Svar på mot ion om återvandring från Linnea
Bjuhr (SD)

KSN-2021-00931

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Linnea Bjuhr (SD) föreslår i en motion väckt 22 mars 2021 att

i lämplig förvaltning inrätta en avdelning som ska ge råd och stöd för
återvandring, särskilt riktat till de som studerar långvarigt på SFI, uppbär
försörjningsstöd, personer med avvisningsbeslut och personer som lever en
kriminell livsstil,
att avdelningen ska utbilda berörd personal i kommunen om återvandring,
att ge arbetsmarknadsnämnden i uppdrag att underlätta för återvandring med
särskilt fokus på ”cost-benefit” utifrån nämndens ansvar, där även ekonomiska
incitament inom lagliga ramar erbjuds vid individuell efterfrågan på
återvandring, samt
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda efterfrågan av återvandring och
återkomma till fullmäktige med förslag på ytterligare åtgärder för att
underlätta för frivillig återvandring.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 9 april 2021
Bilaga, Motion om återvandring från Linnea Bjuhr (SD)

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (växel) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om återvandring från Linnea 
Bjuhr (SD)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 
Linnea Bjuhr (SD) föreslår i en motion väckt 22 mars 2021 att  

• i lämplig förvaltning inrätta en avdelning som ska ge råd och stöd för 
återvandring, särskilt riktat till de som studerar långvarigt på SFI, uppbär 
försörjningsstöd, personer med avvisningsbeslut och personer som lever en 
kriminell livsstil,  

• att avdelningen ska utbilda berörd personal i kommunen om återvandring, 
• att ge arbetsmarknadsnämnden i uppdrag att underlätta för återvandring med 

särskilt fokus på ”cost-benefit” utifrån nämndens ansvar, där även ekonomiska 
incitament inom lagliga ramar erbjuds vid individuell efterfrågan på 
återvandring, samt  

• att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda efterfrågan av återvandring och 
återkomma till fullmäktige med förslag på ytterligare åtgärder för att 
underlätta för frivillig återvandring. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret. 

Föredragning 

Det stöd för återvandring som hänvisas till i motionen är ett statligt stöd som eftersöks 
och handläggs av Migrationsverket. Det är varken lämpligt eller effektivt att 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-04-09 KSN-2021-00931 
  
Handläggare:  
Anna Malmström 
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kommunen, som inte ansvarar för stöden, ska informera om dessa. Det riskerar att leda 
till att felaktig information sprids samt att kommunen tar på sig en arbetsuppgift som 
en statlig myndighet ansvarar för och dessutom är tilldelad resurser för att utföra. 

Mot bakgrund av detta avslås motionen. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 april 2021 
• Bilaga, Motion om återvandring från Linnea Bjuhr (SD) 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör 
 



 
   

      

Motion om återvandring 
 

Sverige har under de senaste åren haft en stor migration. Många av dessa bor i Uppsala och fortsätter 
att bosätta sig i kommunen, ofta i de områden som landsmän eller släktingar redan bor i, detta är 
naturligt, men ingenting som underlättar integrationen. Detta, kombinerat med icke-fungerande 
integrationspolitik, har lett till att segregerade områden blir fler, större och mer problemfyllda. Mitt i 
detta finns människor, som riskerar att hamna i ett livslångt utanförskap och vissa kanske inte vill något 
hellre än skapa sig ett gott liv i sitt hemland istället, genom att återvandra. Ändå är detta inget som 
uppmuntras till.  
 
Återvandring kan ske på två sätt. Det ena sättet är genom tvång som är fallet för de som uppehåller sig 
olagligt i landet och det andra är frivilligt utifrån människors egna vilja. Frågan om lagligt uppehälle och 
tvångsmedel för återvandring för de som saknar lagligt uppehälle i landet är ansvar på statliga nivåer 
såsom Migrationsverket och polismyndigheten. Däremot är det möjligt för kommunen att underlätta 
för den frivilliga återvandringen. 
 
Migrationsverket erbjuder visst stöd för återvandring enligt information från sin hemsida. Ringer man 
till dem för fler frågor går det dock inte att komma fram på deras överbelastade telefonväxel. Det finns 
inte heller något menyval i telefonväxeln som uppmärksammar om att återvandring är något 
myndigheten arbetar med. Inte heller på Uppsala kommuns hemsida finns någon information. Här 
finns uppenbarligen en tillgänglighetsproblematik för den som vill återvandra, men som saknar kunskap 
om att så är möjligt eller kunskap om de stöd som faktiskt redan finns. Exempelvis att man kan få resan 
betald av Migrationsverket och även 10 000 kr i kontanter för att underlätta återvandringsprocessen1 , 
vilket framgår på myndighetens hemsida.  
 
Utöver utanförskap i form av att stå långt ifrån arbetsmarknaden, inte kunna språket med mera, finns 
det ytterligare problem med de personer som väljer att gå under jorden vid ett avslagsbeslut. Det är som 
upplagt för en kriminell livsstil och risken att bli utnyttjad är stor. En växande grupp som lever under 
dessa förhållanden riskerar att öka de sociala spänningarna i samhället. Därför behöver socialtjänsten 
även ha med återvandring i sitt dagliga arbete, bland annat i kontakt med dessa personer.  
 
Därtill behöver kommunen även bistå med stöd och råd om hur man går till väga med de 
förutsättningar som faktiskt redan finns, såsom bidrag från Migrationsverket. Särskilt fokus bör ligga på 
de grupper där sannolikheten är högre att man egentligen inte vill bo i Sverige såsom de som saknar 
medborgarskap, fått avvisningsbeslut, uppbär försörjningsstöd eller studerar SFI. Kommunen bör 
också fokusera på att stötta individer i att till exempel starta egna företag i sina hemländer, eller på 
annat sätt skapa sig ett bättre liv. Därutöver bistå i återvandringsprocessen, liksom stävja fusk av 
utbetalning av återvandringsbidrag.  
 
Utöver det sociala perspektivet finns även det ekonomiska. Om man bor i Sverige och Uppsala utan 
viljan att egentligen vara här är förutsättningarna dåliga för att man orkar lära sig språket eller försöker 
etablera sig på arbetsmarknaden, vilket innebär att man sannolikt fastnar i långdragna SFI-studier 
och/eller försörjningsstöd. Det är inte en miljö som är bra för individen, men det är också ett 
resursslöseri för samhället när fullt friska arbetsföra människor inte deltar i arbetslivet till förmån för 
försörjningsstöd. Man kan faktiskt vara fullt anställningsbar i sitt forna hemland även om man står långt 

 
1https://www.migrationsverket.se/Privatpersoner/Lamna-Sverige/Atervandring.html  

https://www.migrationsverket.se/Privatpersoner/Lamna-Sverige/Atervandring.html


från arbetsmarknaden i Sverige. Det finns därmed ekonomiska incitament för arbetsmarknadsnämnden 
att hjälpa till med frivillig återvandring. Det kan även finnas utrymme för utökat ekonomiskt stöd för 
att möjliggöra återvandring, men här finns lagstiftning att förhålla sig till som nämnden behöver studera 
närmre. 
 
Livslångt utanförskap är först och främst en personlig tragedi. Trivs man inte i Uppsala eller Sverige ska 
vi inte försöka låsa in människor här och tvinga dem till något de inte vill. Istället ska vi vara 
hjälpsamma gentemot individer som önskar återvandra och skapa sig ett bättre liv i sitt hemland.  
 
Med hänvisning till ovanstående yrkar Sverigedemokraterna:  

 

● att i lämplig förvaltning inrätta en avdelning som ska ge råd och stöd för återvandring, särskilt 
riktat till de som studerar långvarigt på SFI, uppbär försörjningsstöd, personer med 
avvisningsbeslut och personer som lever en kriminell livsstil 
 

● att avdelningen ska utbilda berörd personal i kommunen om återvandring  
 

● att ge arbetsmarknadsnämnden i uppdrag att underlätta för återvandring med särskilt fokus på 
”cost-benefit” utifrån nämndens ansvar, där även ekonomiska incitament inom lagliga ramar 
erbjuds vid individuell efterfrågan på återvandring 

 

● att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda efterfrågan av återvandring och återkomma till 
fullmäktige med förslag på ytterligare åtgärder för att underlätta för frivillig återvandring 
 

 
11 mars 2021 
 
Linnea Bjuhr, Gruppledare (SD) 
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